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transparantie 

 

1. Algemene bekwaamheid, inzet voor Europa en onafhankelijkheid 

Welke aspecten van uw kwalificaties en ervaring maken u met name geschikt voor het vervullen van het ambt van 

commissaris en voor het bevorderen van het Europees algemeen belang, vooral op het gebied waarop u bevoegd 

zou zijn? Hoe denkt u bij te dragen aan de uitvoering van de politieke richtsnoeren van de Commissie? Hoe zult u 

ervoor zorgen dat gendermainstreaming wordt toegepast en een genderperspectief wordt geïntegreerd in alle 

beleidsterreinen van uw portefeuille? Hoe gaat u uitvoering geven aan de mainstreaming van jeugdbelangen? 

Hoe kunt u uw onafhankelijkheid aantonen? Kunt u garanderen dat uw vroegere, huidige of toekomstige 

activiteiten geen twijfel doen ontstaan over uw functioneren als commissaris? 

Ik heb er vertrouwen in dat ik over de juiste kwalificaties en beroepservaring beschik om bij te kunnen dragen tot 

het algemeen Europees belang. 

Mijn werk is al meer dan twintig jaar gewijd aan EU-aangelegenheden. Ik heb gedetailleerde kennis van de EU-

instellingen verworven en heb blijk gegeven van vastberaden inzet voor ons gemeenschappelijk Europees project. 

Eerst als permanent vertegenwoordiger van Slowakije bij de EU (2004-2009). Later als commissaris voor 

Onderwijs, Opleiding, Cultuur en Jeugd (2009-2010) en vervolgens als vicevoorzitter van de Commissie voor 

Interinstitutionele Betrekkingen en Administratie (2009-2014), voor de Energie-unie (2014-2019), voor 

Interinstitutionele Betrekkingen en Prognoses (2019-2023), en momenteel als uitvoerend vicevoorzitter van de 

Commissie voor de Europese Green Deal, Interinstitutionele Betrekkingen en Prognoses. 

Tijdens deze mandaten heb ik er voortdurend naar gestreefd het Europese belang te bevorderen en tegelijkertijd 

sterke betrekkingen tussen de EU-instellingen, en met name met het Europees Parlement, op te bouwen en te 

bevorderen. 

Ik ben met name trots op onze initiatieven die aanzienlijk hebben bijgedragen tot de versterking van de positie van 

Europa binnen en buiten de EU, zoals het creëren van een sterke industriële basis voor nieuwe en opkomende 

schone technologieën in de EU, het bevorderen van de gezamenlijke aankoop van strategische grondstoffen zoals 

gas, waterstof en kritieke grondstoffen, of het verdiepen van de partnerschappen van de EU met haar buurlanden, 

bijvoorbeeld door onderhandelingen met het Verenigd Koninkrijk na de brexit af te ronden die in 2023 hebben 

geresulteerd in het Windsor-kader tussen de EU en het VK. 

Ik heb ook actief bijgedragen aan debatten en besluitvorming in het college, met sterke duurzaamheids- en sociale 

dimensies, die altijd van het grootste belang zijn voor mijn werk. 

Zoals uiteengezet in mijn opdrachtbrief, heeft Europa een nieuw buitenlands economisch beleid nodig dat onze 

welvaart stimuleert en een wereldwijd gelijk speelveld waarborgt. Als ik tot commissaris word benoemd, zal ik er 

daarom naar streven dat vrije en eerlijke handel ten goede komt aan Europese bedrijven en consumenten, door 

duurzame partnerschappen over de hele wereld te ontwikkelen, door ons douanesysteem te moderniseren, door 

een assertiever standpunt in te nemen tegen oneerlijke concurrentie en door economische veiligheid voorop te 

stellen en centraal te stellen in onze inspanningen. 
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Nauwe betrekkingen en constructieve samenwerking met het Europees Parlement waren — en blijven — 

belangrijke leidende beginselen doorheen mijn jaren als lid van het college. 

Tijdens mijn vorige mandaat als vicevoorzitter voor Interinstitutionele Betrekkingen en Administratie (2009-2014) 

heb ik namens de Commissie met het Europees Parlement onderhandeld over het Kaderakkoord. 

In het kader van het huidige mandaat heb ik nauw samengewerkt met de leden bij de voorbereiding van het 

jaarlijkse werkprogramma van de Commissie en de gezamenlijke verklaring over wetgevingsprioriteiten, in 

overeenstemming met het Interinstitutioneel Akkoord over beter wetgeven. Daarnaast heb ik de follow-up van 

resoluties van het Parlement gemonitord en ervoor gezorgd dat de Commissie haar verbintenis uit hoofde van 

artikel 225 VWEU is nagekomen. 

Als ik word benoemd tot commissaris voor de volgende mandaatsperiode, zal ik trachten voort te bouwen op deze 

ervaring om de samenwerking tussen de Europese Commissie en het Europees Parlement verder te versterken en 

zo de democratische legitimiteit in Europa te helpen verbeteren. 

Het Europees Parlement staat centraal in de visie van verkozen voorzitter Ursula von der Leyen om de EU-burgers 

te helpen, zoals uiteengezet in haar politieke richtsnoeren en weerspiegeld in mijn opdrachtbrief. Dit omvat de 

werkzaamheden om onze kaderovereenkomst snel te herzien en onze samenwerking in het licht van artikel 225 te 

bevorderen, door commissarissen te vragen deel te nemen aan gestructureerde dialogen met parlementaire 

commissies over deze resoluties, waardoor het Parlement een grotere rol krijgt bij het initiëren en vormgeven van 

wetgeving. 

Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik de uitvoering van gendermainstreaming verder versterken. Ik zal de 

inspanningen om te streven naar gendergelijkheid in onze dagelijkse werkzaamheden delen en ondersteunen, onder 

meer door dit beginsel toe te passen op mijn team, en zal blijven voortbouwen op het gendermainstreamingbeleid 

dat ik onder mijn vorige mandaat als vicevoorzitter voor Interinstitutionele Betrekkingen en Administratie (2009-

2014) heb geleid. 

Ik blijf mij evenzeer inzetten voor de mainstreaming van jeugdbelangen, voortbouwend op mijn eerdere staat van 

dienst. Zo hielden de werkprogramma’s van de Commissie onder mijn bevoegdheid rekening met de 

aanbevelingen van de Conferentie over de toekomst van Europa, een unieke oefening met een sterke focus op 

jongeren. Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik deze verbintenis voortzetten, onder meer door jaarlijkse 

dialogen over het jeugdbeleid te houden, waarbij de eerste zal plaatsvinden binnen de eerste honderd dagen van 

de volgende mandaatsperiode van de Commissie. 

Tot slot verbind ik mij ertoe, indien ik tot commissaris word benoemd, de verplichtingen van het Verdrag inzake 

onafhankelijkheid, transparantie, onpartijdigheid en beschikbaarheid na te komen. 

Tijdens mijn vorige en huidige mandaat als lid van het college heb ik aan al mijn verplichtingen jegens de instelling 

voldaan, onder meer door alle belangenverklaringen correct in te dienen en bij te werken. Ik heb de letter en de 

geest van de EU-Verdragen ten volle nageleefd en heb mij gehouden aan de verplichting om in het Europese 

belang te handelen. 

Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik de letter en de geest van het Verdrag ten volle blijven eerbiedigen. 

Ik zal met name de verplichting nakomen om in het Europees belang te handelen en geen instructies van enige 

regering of enig ander orgaan te aanvaarden. Ik zal mij ook houden aan de gedragscode voor de leden van de 

Europese Commissie en de daarin opgenomen voorschriften inzake belangenconflicten. Mijn belangenverklaring 

is volledig en publiek toegankelijk, en ik zal deze zo nodig snel bijwerken. 

2. Beheer van de portefeuille en samenwerking met het Europees Parlement 

Kunt u beloven het Parlement naar behoren te zullen informeren over uw activiteiten en die van uw diensten? In 

welk opzicht bent u van mening dat u verantwoording verschuldigd bent aan het Parlement? 

Welke specifieke toezeggingen bent u bereid te doen met betrekking tot uw betrokkenheid bij en aanwezigheid in 

het Parlement, zowel in de commissie als in de plenaire vergadering, transparantie, samenwerking en een 

doeltreffende follow-up van de standpunten van het Parlement en verzoeken om wetgevingsinitiatieven? Bent u 

met betrekking tot geplande initiatieven en lopende procedures bereid om het Parlement op gelijke voet met de 

Raad tijdig van informatie en documenten te voorzien? 
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Dialoog met het Europees Parlement is voor mij van het allergrootste belang, zoals ik in de loop van mijn dienst 

bij de Europese Commissie heb aangetoond. 

Ik hecht groot belang aan het collegialiteitsbeginsel en als ik word benoemd tot lid van het college, zal ik daartoe 

ten volle samenwerken met andere leden van het college. 

Ik zou er met name naar streven dat we via ons strategisch partnerschap met het Europees Parlement robuust beleid 

ontwikkelen op basis van een brede consensus onder pro-Europese krachten. Ik geloof dat eenheid onze sterkste 

troef is. 

Een echte en doeltreffende interinstitutionele samenwerking is van essentieel belang voor de werking van het 

institutionele systeem van de EU en voor de legitimiteit van het besluitvormingsproces van de EU. Dergelijke 

samenwerking berust op een aantal leidende beginselen die tot uiting komen in de politieke beleidslijnen en 

opdrachtbrieven van verkozen voorzitter Ursula von der Leyen, zoals openheid, wederzijds vertrouwen en de 

regelmatige uitwisseling van informatie, die ik ten volle zal volgen. 

Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik krachtig blijven werken aan de versterking van de samenwerking 

tussen de Commissie en het Europees Parlement, met name door de herziening van het Kaderakkoord over de 

betrekkingen tussen het Parlement en de Commissie, om onze gezamenlijke politieke verantwoordelijkheid en 

onze dialoog te helpen versterken en om de informatiestroom en transparantie te vergroten. 

In de regel zal ik verkozen voorzitter Ursula von der Leyen steunen in haar streven om onze dialoog met het 

Europees Parlement te versterken. Daarom zal ik het voortouw nemen bij de inspanningen om ervoor te zorgen 

dat commissarissen systematisch aanwezig zijn in hun respectieve commissies en in plenaire vergaderingen. 

Ik ben van mening dat we in elke fase van het beleidsvormingsproces hand in hand met het Europees Parlement 

moeten werken. In dit verband zal ik, als ik word benoemd tot commissaris, ervoor zorgen dat de parlementaire 

commissies worden betrokken bij belangrijke ontwikkelingen die onder mijn verantwoordelijkheid vallen. 

Een sterkere rol van het Europees Parlement bij het initiëren en vormgeven van wetgeving: 

In overeenstemming met de voortgezette toezegging van de verkozen voorzitter van de Commissie om het 

Parlement een grotere rol te geven bij het initiëren en vormgeven van wetgeving, zal ik — indien ik word 

aangesteld als commissaris — onze toezegging nakomen om op de resoluties van het Parlement uit hoofde van 

artikel 225 VWEU te reageren met wetgevingsvoorstellen met volledige inachtneming van de beginselen van 

evenredigheid, subsidiariteit en beter wetgeven. Wij zullen ervoor helpen zorgen dat commissarissen deelnemen 

aan gestructureerde dialogen met parlementaire commissies over deze resoluties. We hebben goede vooruitgang 

geboekt met deze toezegging in de huidige mandaatsperiode van de Commissie, waardoor we nu over een solide 

basis beschikken om op voort te bouwen. 

Handels- en douanebeleid: 

Als ik word benoemd tot commissaris, ben ik voornemens alle in het Verdrag vastgelegde verbintenissen met 

betrekking tot het handels- en douanebeleid na te komen. Ik ben ook van plan regelmatig samen te werken met de 

betrokken commissies van het Parlement, onder meer door middel van specifieke briefings voor commissieleden. 

Wat economische veiligheid betreft, zal ik zorgen voor transparantie en regelmatige samenwerking met het 

Parlement over relevante ontwikkelingen met betrekking tot de drie pijlers van de Europese strategie voor 

economische veiligheid. Ik zal het werk van het Parlement op voet van gelijkheid met dat van de Raad verder 

ondersteunen wat betreft de besluitvorming wanneer beide instellingen medewetgevers zijn op het gebied van 

wetgeving inzake economische veiligheid. 

Ik kijk ook uit naar samenwerking met alle relevante commissies met betrekking tot de externe dimensie van de 

interne EU-wetgeving op verschillende beleidsterreinen, met het oog op het beheer van mogelijke 

handelsbeperkende gevolgen. 

De Commissie zal het Parlement dezelfde handelsbeleidsdocumenten blijven verstrekken die zij aan de Raad 

verstrekt, met inachtneming van specifieke regels inzake de behandeling van gevoelige informatie om de 

bescherming ervan te waarborgen en ongeoorloofde openbaarmaking te voorkomen. 
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Transparantie: 

Gezien de huidige economische, ecologische en geopolitieke uitdagingen ben ik van mening dat er een zo breed 

mogelijke consensus over het handelsbeleid van de EU moet worden bereikt. 

Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik ervoor zorgen dat transparantie en evaluatie een hoeksteen van het 

handelsbeleid van de EU blijven vormen teneinde legitimiteit en het vertrouwen van het publiek te behouden. 

In de politieke beleidslijnen van verkozen voorzitter Ursula von der Leyen wordt meer transparantie benadrukt als 

een van de belangrijkste doelstellingen van een herzien kaderakkoord tussen onze instellingen. Ik zal nauw 

samenwerken met het Europees Parlement en de Raad voor meer transparantie in het volledige wetgevingsproces. 

De herziening van het Interinstitutioneel Akkoord over het transparantieregister van het Parlement, de Raad en de 

Commissie, die tegen juli 2025 moet plaatsvinden, is in dit licht van groot belang. Ik ben van mening dat deze 

herziening kan bijdragen tot het vergroten van het vertrouwen in de EU-instellingen. 

Verstrekking van informatie en documenten: 

Ik ben mij er ten volle van bewust dat het verstrekken van informatie en documenten een essentieel aspect is van 

de verdieping van het partnerschap tussen het Europees Parlement en de Commissie. Ik verbind mij daarom ten 

volle tot volledige tenuitvoerlegging van de relevante bepalingen die zijn vervat in het Kaderakkoord tussen de 

twee instellingen en het Interinstitutioneel Akkoord over beter wetgeven. 

Vragen van de Commissie internationale handel 

3. De strategie van de Unie op het gebied van handel, investeringen en concurrentievermogen voor de 

komende vijf jaar 

 

Een sterke handels- en investeringsagenda is onontbeerlijk voor het stimuleren van economische groei en 

duurzame ontwikkeling, het scheppen van banen en het bevorderen van de aantrekkelijkheid en het 

concurrentievermogen van onze interne markt. Kunt u uw handels- en investeringsstrategie toelichten aan de hand 

van de volgende vragen? 

➢ Hoe denkt u op het plurilaterale en multilaterale front een coalitie te vormen voor de modernisering van 

de WTO, de uitdagingen voor haar regelgevende functie het hoofd te bieden en te zorgen voor een volledig 

functionerend systeem voor geschillenbeslechting? Hoe stelt u zich voor dat de Unie de voorbereidingen leidt voor 

een succesvolle 14e Ministeriële Conferentie? Bent u van plan onderhandelingen te starten en voort te zetten over 

multilaterale en, indien nodig, plurilaterale overeenkomsten over lacunes in de WTO-regels, waaronder 

overheidsingrijpen ter ondersteuning van industriële sectoren, de oprichting van een multilateraal 

investeringsgerecht en de tenuitvoerlegging van reeds bereikte overeenkomsten? 

➢ Aan welke bilaterale handelsbesprekingen zult u prioriteit toekennen en volgens welk tijdschema? Hoe 

wilt u zorgen voor een gelijk speelveld met landen buiten de EU en hoe wilt u de oneerlijke handelspraktijken van 

China aanpakken? Hoe denkt u handelsbarrières met de VS te slechten en de Handels- en Technologieraad veilig 

te stellen en te versterken om trans-Atlantisch leiderschap op het gebied van handel en cruciale technologieën te 

bevorderen? 

➢ Hoe denkt u ervoor te zorgen dat het gemeenschappelijk handelsbeleid daadwerkelijk een exclusieve 

bevoegdheid van de Unie blijft? Zult u elke vorm van omzeiling en unilaterale praktijken van de lidstaten resoluut 

aanpakken en zo ja, hoe? Hoe wilt u waarborgen dat over de ratificatie van handels- en 

investeringsovereenkomsten met louter bepalingen die onder de exclusieve bevoegdheid van de EU vallen 

uitsluitend op EU-niveau wordt besloten? Belooft u erop toe te zien dat er niet om voorlopige toepassing van 

handels- en investeringsovereenkomsten, met inbegrip van handelshoofdstukken van bredere overeenkomsten, 

wordt verzocht voordat het Parlement zijn goedkeuring heeft gehecht aan die overeenkomsten? Bent u van plan 

sectorale overeenkomsten als optie voor te stellen als alomvattende overeenkomsten niet haalbaar zijn? Hoe zult 

u de digitale handel bevorderen ten gunste van bedrijven en consumenten? 

➢ Hoe wilt u garanderen dat met het gemeenschappelijk handelsbeleid fundamentele waarden, 

internationale verdragen en mondiale klimaat-, milieu- en arbeidsnormen worden bevorderd en de belangen van 

consumenten en werknemers worden behartigd, onder meer met betrekking tot de digitale handel? Hoe gaat u de 

nieuwe aanpak van handel en duurzame ontwikkeling toepassen in de huidige en toekomstige overeenkomsten, 

met name met betrekking tot de SDG’s, de Overeenkomst van Parijs, de IAO-verdragen en het mondiaal 

biodiversiteitskader van Kunming-Montreal? 
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Handel en investeringen zijn van vitaal belang voor de EU. De EU is ’s werelds grootste handelsblok, goed voor 

16 % van de wereldhandel, en is ’s werelds grootste buitenlandse investeerder. Onze handelsbetrekkingen maken 

schaalvoordelen mogelijk, dragen bij tot de productiviteit en innovatie in de EU en versterken onze veerkracht, 

die allemaal essentieel zijn in een mondiale omgeving die wordt gekenmerkt door geopolitieke en geo-

economische concurrentie. Meer dan 30 miljoen banen in de EU worden ondersteund door uitvoer, waarbij bijna 

10 miljoen banen voortkomen uit buitenlandse investeringen op de eengemaakte markt. Om de doelstellingen 

inzake concurrentievermogen, veiligheid en duurzaamheid van het nieuwe mandaat te verwezenlijken, moet de 

EU haar handels- en investeringsbeleid verder versterken. 

Als ik word benoemd tot commissaris voor Handel en Economische Veiligheid, zal ik deze doelstellingen 

nastreven door middel van maatregelen op een aantal gebieden. Ten eerste, markten openstellen en 

handelsbelemmeringen wegnemen, waardoor de ruimte wordt geboden die onze bedrijven nodig hebben om zich 

aan te passen en te floreren, onder meer door hen te beschermen tegen de oneerlijke handelspraktijken van anderen 

en tegelijkertijd te zorgen voor een wereldwijd gelijk speelveld. Ten tweede, de veerkracht van de eengemaakte 

markt versterken door bronnen van kritieke grondstoffen en andere belangrijke inputs voor het 

concurrentievermogen van de EU veilig te stellen, van risico te ontdoen en te diversifiëren. Ten derde, 

samenwerken met onze partners om onze respectieve transities naar groenere en duurzamere economieën te 

waarborgen. Ten vierde, streven naar stabiliteit in het op regels gebaseerde handelssysteem en deze handhaven. 

Ik zal het voortouw blijven nemen bij de inspanningen voor de hervorming en versterking van de 

Wereldhandelsorganisatie (WTO). De 14e Ministeriële Conferentie van de WTO zal in dit proces een mijlpaal 

vormen. De EU zal het voortouw blijven nemen bij de voorbereidingen, met het oog op substantiële resultaten, 

met name in de onderhandelingen over visserijsubsidies, maar ook op het gebied van ontwikkeling, landbouw en 

voedselzekerheid, en zal blijven streven naar verdere stappen met betrekking tot het moratorium op e-handel. Een 

van mijn belangrijkste prioriteiten is om samen te werken met andere WTO-leden, waaronder de VS, om een 

consensus te bereiken over het herstel van een doeltreffend systeem voor geschillenbeslechting, dat elementen 

behoudt die essentieel zijn voor het behoud van op regels gebaseerde handel, met name een onpartijdige 

beroepsfunctie. Terwijl dit proces aan de gang is, zal ik de werking van de tijdelijke regeling met verschillende 

partijen inzake beroep en arbitrage (MPIA) blijven ondersteunen en versterken. Wil de WTO haar centrale rol in 

de internationale handel kunnen herwinnen, dan moet zij haar regelgeving actualiseren en aanpassen aan de 

realiteit van vandaag. Ik zal dan ook samenwerken met een breed scala aan WTO-leden om belangrijke uitdagingen 

aan te pakken, waaronder de negatieve overloopeffecten van overheidsingrijpen in de economie, het verband 

tussen handel en klimaat en milieu, de integratie van plurilaterale overeenkomsten — onder meer over het 

faciliteren van investeringen voor ontwikkeling en elektronische handel — in het WTO-kader en de verbetering 

van de besluitvormingsprocessen. 

Tegelijkertijd zal ik blijven werken aan de afronding tegen 2027 van de onderhandelingen over de oprichting van 

het multilateraal investeringsgerecht, die plaatsvinden in de Commissie van de Verenigde Naties voor 

internationaal handelsrecht (Uncitral). 

Om de strategische doelstellingen van de EU te verwezenlijken, is ook een ambitieuze bilaterale handels- en 

investeringsagenda nodig, die ons concurrentievermogen en onze veerkracht versterkt en tegelijkertijd een 

platform biedt voor nauwere samenwerking op het gebied van duurzame ontwikkeling. 

Als ik word aangesteld, zal ik de samenwerking met partners proactief en flexibel benaderen en ervoor zorgen 

dat de belangen van de EU ten volle worden behartigd. Enerzijds ben ik van plan vooruitgang te boeken op onze 

lopende agenda, met bijzondere aandacht voor de Indo-Pacifische regio, Latijns-Amerika en Afrika. De EU 

onderhandelt reeds over overeenkomsten met India, Indonesië, Thailand, de Filipijnen en andere handelspartners, 

en legt de laatste hand aan hangende kwesties in de overeenkomsten met Mercosur en Mexico. Ik zal ernaar streven 

de onderhandelingen tijdig af te ronden, met inachtneming van onze belangen en waarden. Anderzijds zal ik 

zoeken naar nieuwe manieren om de banden met partners te ontwikkelen en te verdiepen, rekening houdend met 

specifieke gebieden van gemeenschappelijk belang, waaronder sectorale belangen. Dergelijke alternatieve vormen 

van betrokkenheid — waaronder overeenkomsten ter bevordering van duurzame investeringen, digitale 

handelsovereenkomsten, overeenkomsten inzake wederzijdse erkenning en de nieuwe partnerschappen voor 

schone handel en investeringen (Clean Trade and Investment Partnerships – CTIP’s) — moeten de EU in staat 

stellen sneller vooruitgang te boeken op het gebied van gerichte kwesties, met zowel concrete voordelen voor de 

EU als een aantrekkelijk aanbod voor onze partners. 
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De bilaterale betrekkingen van de EU met de VS en China, met de dynamiek van hun strategische concurrentie, 

zullen gevolgen blijven hebben voor ons handelsbeleid. 

De VS blijven onze belangrijkste handelspartner en ik ben van plan onze bilaterale betrekkingen te ontwikkelen 

door middel van dialoog en de assertieve verdediging van onze belangen. Een van de mogelijkheden is een 

vernieuwde Handels- en Technologieraad EU-VS, waarvan de structuur moet worden aangepast aan de 

veranderende behoeften en prioriteiten. Tegelijkertijd ben ik voornemens te werken aan minnelijke oplossingen 

voor bilaterale kwesties, waaronder het vinden van duurzame oplossingen voor het geschil over grote 

burgerluchtvaartuigen en de Amerikaanse heffingen op staal en aluminium, alsook manieren om maatregelen aan 

te pakken die van invloed zijn op onze economische samenwerking, zoals de Inflation Reduction Act en “Buy 

American”-vereisten. 

 

Wat China betreft, zal ik werken aan meer evenwichtige en wederkerige handelsbetrekkingen, onder meer door 

de aanpak van aanzienlijke bezorgdheden aangaande een ontbrekend gelijk speelveld in het licht van de negatieve 

externaliteiten van het door de staat aangestuurde economische model en industriebeleid van China, alsook de 

overcapaciteit die de wereldmarkten en toeleveringsketens verstoort. Om deze uitdagingen aan te pakken, is een 

permanente dialoog nodig en moet, waar nodig, gebruik worden gemaakt van onze geactualiseerde toolbox van 

autonome instrumenten. 

Als ik geconfronteerd wordt met uitdagende beleidsmaatregelen en acties, zal ik alle nodige maatregelen nemen 

om de belangen van de EU in deze bilaterale betrekkingen te verdedigen. 

Hoewel de geopolitieke en geo-economische bezorgdheden toenemen, ben ik er vast van overtuigd dat het 

belangrijk is duurzame ontwikkeling te ondersteunen door middel van handelsbeleid, door de naleving van de 

mondiale klimaat-, milieu- en arbeidsnormen te versterken. Als ik word aangesteld, zal ik ervoor zorgen dat het 

duurzaamheidsbeleid van de EU geworteld blijft in internationaal overeengekomen benaderingen. Ik zal het 

streven naar duurzame ontwikkelingsdoelen blijven versterken, onder meer met betrekking tot de SDG’s, de 

Overeenkomst van Parijs, de IAO-verdragen en het mondiaal biodiversiteitskader van Kunming-Montreal. Ik zal 

dat zowel in de WTO als bilateraal doen, bijvoorbeeld via de hoofdstukken over handel en duurzame ontwikkeling 

van onze handelsovereenkomsten. Onze bilaterale overeenkomsten bieden een broodnodig platform om de 

dialoog, het begrip en de samenwerking te verdiepen, en voorzien ook in de mogelijkheid van versterkte 

geschillenbeslechtingsprocedures. 

De verdediging van de belangen van consumenten en werknemers moet een centrale pijler van het handelsbeleid 

van de EU blijven, en dit moet ook gelden voor de digitale handel. Als ik word aangesteld, zal ik verdere 

onderhandelingen met handelspartners voeren over bindende regels inzake digitale handel en gegevensstromen die 

wereldwijd het mensgerichte en op waarden gebaseerde model van de EU uitdragen. 

De eenheid van de EU zal van cruciaal belang blijven voor onze economische en geopolitieke positie. Ik ben dan 

ook voornemens ten volle gebruik te maken van de beschikbare instrumenten om de exclusieve bevoegdheid van 

de Unie af te dwingen, onder meer door middel van informele dialoog en, indien nodig, formele inbreukprocedures. 

Tegelijkertijd moeten de exclusieve bevoegdheid en eenheid van de EU worden weerspiegeld in ons vermogen 

om onze handelsovereenkomsten te ratificeren — onze geloofwaardigheid is daarvan afhankelijk. Ik zal in 

beginsel streven naar een gemeenschappelijk akkoord met het Europees Parlement en de Raad voor het sluiten van 

zoveel mogelijk handels- en investeringsovereenkomsten op EU-niveau. Dit zou zorgen voor een snelle 

inwerkingtreding van die overeenkomsten, wat tastbare voordelen zou opleveren voor EU-burgers, kmo’s en 

bedrijven in ruimere zin. Uiteraard moeten de lidstaten en het Europees Parlement op EU-niveau de nodige 

verantwoordings- en legitimiteitscontroles uitvoeren. Indien bepaalde overeenkomsten echter als gemengde 

overeenkomsten worden gesloten, zal ik — indien ik word aangesteld — de toezegging nakomen om de 

goedkeuring van het Europees Parlement vóór de voorlopige toepassing te vragen. 

 

4. Economische veiligheid 

 

Economische veiligheid heeft als doel om risico’s tot een minimum te beperken en tegelijkertijd het hoogst 

mogelijke niveau van economische openheid en concurrentievermogen te behouden, maar mag nooit worden 

ingezet als instrument om de handel onnodig te beperken. Kunt u in dit verband antwoord geven op de volgende 

vragen? 
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➢ Hoe denkt u ervoor te zorgen dat economische veiligheid, handel en investeringen stuk voor stuk deel 

uitmaken van een geïntegreerde aanpak? Welke stappen bent u van plan te nemen bij het ontwerpen en uitvoeren 

van de agenda voor economische veiligheid? Hoe ziet u de rol van handel in het concept “nieuw buitenlands 

economisch beleid” en hoe gaat u ervoor zorgen dat handel als geostrategisch instrument wordt ingezet? 

➢ Hoe denkt u het geheel aan handelsbeschermingsmaatregelen dat tijdens de negende en vorige 

zittingsperiode is vastgesteld te gebruiken als onderdeel van een nieuwe doctrine inzake economische veiligheid? 

Ziet u lacunes in de bestaande maatregelen? Wat worden uw volgende stappen met betrekking tot uitvoercontrole 

en investeringen buiten de EU? 

➢ Hoe denkt u de partnerschapspijler van de strategie voor economische veiligheid te versterken? Waaruit 

zullen partnerschappen voor schone handel en investeringen bestaan? Hoe zult u zorgen voor consistentie en 

synergieën met de Global Gateway? Zal het Parlement in staat zijn goedkeuring te verlenen na het sluiten van 

dergelijke overeenkomsten? Hoe bent u van plan de toegang tot kritieke grondstoffen uit landen buiten de EU op 

een voor beide partijen voordelige manier te bevorderen en hoe zult u zorgen voor meer toezicht door het 

Parlement? 

➢ Hoe wilt u steun gaan verlenen aan en samenwerken met andere commissarissen wat betreft het 

economisch herstel van Oekraïne en andere partnerlanden die de gevolgen ondervinden van de Russische 

aanvalsoorlog, met name door middel van een ambitieuze herziening van de DCFTA tussen de EU en Oekraïne, 

macrofinanciële bijstand, de strikte handhaving van de sanctieregeling tegen Rusland en het vermijden van elke 

vorm van omzeiling? 

 

In het huidige turbulente geopolitieke en geo-economische klimaat moet de EU haar inspanningen opvoeren en 

ten volle gebruikmaken van het interne en externe beleidsmaatregelen en instrumenten waarover zij beschikt. Dit 

komt tot uiting in de faciliterende rol die het handelsbeleid speelt in de nieuwe politieke beleidslijnen, door bij te 

dragen tot de verwezenlijking van meerdere EU-doelstellingen. Het wordt in de externe sfeer verder weerspiegeld 

in het nieuwe buitenlands economisch beleid, dat economische veiligheid, handel en partnerschappen zal 

samenbrengen om de belangen van de EU doeltreffender te behartigen. Als ik word aangesteld als commissaris 

voor Handel en Economische Veiligheid, zal ik ervoor zorgen dat het beleid inzake handel, investeringen en 

economische veiligheid integraal en coherent deel uitmaakt van het alomvattende antwoord van de EU op de 

uitdagingen waarmee we worden geconfronteerd. 

De economische veiligheid van de EU is geworteld in een levendige, open en veerkrachtige eengemaakte markt. 

Als ’s werelds grootste handelsblok is de EU sterk geïntegreerd in de wereldeconomie en haar enorme 

waardeketens, waardoor we in alle stadia van de productie de benodigde inputs kunnen betrekken en kunnen 

opschalen middels toegang tot buitenlandse markten. Als ik word aangesteld, zal ik ernaar streven het hoogst 

mogelijke niveau van economische openheid en concurrentievermogen te behouden en er tegelijkertijd voor 

zorgen dat er een goed inzicht is in de kwetsbaarheden die we hebben en de risico’s waarmee we worden 

geconfronteerd, en dat we de nodige risicobeperkende maatregelen nemen om deze te beperken. 

 

Mijn aanpak zal gebaseerd zijn op risicobeoordelingen en op het blijven inzetten van maatregelen in de pijlers 

“bevordering”, “bescherming” en “partnerschap” van de strategie voor economische veiligheid. In dit verband 

zal ik nauw samenwerken met andere commissarissen, waaronder de hoge vertegenwoordiger/vicevoorzitter en de 

uitvoerend vicevoorzitter voor welvaart en industriestrategie, alsook met het Europees Parlement, de lidstaten en 

relevante belanghebbenden om de uitwisseling van informatie te verbeteren, een gemeenschappelijk inzicht te 

verwerven in de uitdagingen waarmee we worden geconfronteerd en gezamenlijk passende antwoorden te 

ontwikkelen. Naarmate we vooruitgang boeken met de lopende risicobeoordelingen, zullen de resultaten ervan 

moeten worden geïntegreerd in de risicobeperkende maatregelen die we nemen. 

Ten eerste zal ik maximaal gebruikmaken van het handelsbeleid om onze doelstellingen op het gebied van 

partnerschap te verwezenlijken, waarbij de faciliterende rol ervan in het nieuwe buitenlands economisch beleid, 

het concurrentievermogen en de welvaart van de EU en als geostrategisch instrument naar voren zal komen. Dit 

betekent dat ons huidige netwerk van overeenkomsten moet worden verdiept en versterkt en dat ons aanbod moet 

worden uitgebreid met nieuwe vormen van engagement. De nieuwe partnerschappen voor schone handel en 

investeringen zullen de voorziening van grondstoffen, schone energie en schone technologieën helpen 

veiligstellen en tegelijkertijd de ontwikkeling van onze partners ondersteunen door middel van meer investeringen 

en ervoor zorgen dat schone technologieproducten, schone energie en grondstoffen vrij over de grenzen heen 

kunnen bewegen. Om ons aanbod zo aantrekkelijk en concurrerend mogelijk te maken, hebben we een 

Commissiebrede aanpak nodig waarin financiering (onder meer in het kader van de Global Gateway), regels (om 

te zorgen voor meer stabiliteit voor investeerders en toeleveringsketens) en samenwerking op regelgevingsgebied 

worden gebundeld (om onze partners te ondersteunen bij de aanpassing aan onze regelgevingsvereisten). Onze 

partnerschappen voor schone handel en investeringen zullen ook een nieuwe flexibele aanpak volgen, zowel wat 
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de inhoud als de vorm ervan betreft, en tegelijkertijd de belangen en standpunten van het derde land weerspiegelen. 

Ik sta klaar om doorheen heel dit proces met het Parlement samen te werken. 

Als ik word aangesteld, zal ik bijzondere aandacht besteden aan het potentieel voor diversificatie, 

risicovermindering en veerkracht van onze handelsovereenkomsten en andere vormen van samenwerking met 

partners. Dit omvat de ontwikkeling van economische veiligheidsnormen voor belangrijke toeleveringsketens 

met de G7 en andere gelijkgestemde partners, waardoor onder meer de ontwikkeling van een stabiele aanvoer van 

kritieke grondstoffen zou worden ondersteund. Ook zullen de dialogen met partners worden verdiept om een 

beter inzicht te krijgen in de risico’s waarmee we worden geconfronteerd en zullen goede praktijken inzake 

mogelijke risicobeperkende maatregelen worden uitgewisseld. Voortbouwend op het netwerk van digitale 

handelsovereenkomsten zal ik de mogelijkheden onderzoeken om sterkere en gunstigere banden met onze naaste 

en gelijkgestemde partners te ontwikkelen, een op regels gebaseerde ruimte voor vrije gegevensstromen met 

vertrouwen (Data Free Flow with Trust) tot stand te brengen en onze bedrijven te helpen hun toegang tot gegevens 

te diversifiëren. 

 

Ten tweede zal ik ervoor zorgen dat de instrumenten die we nodig hebben om de economische veiligheidsbelangen 

van de EU op een gerichte en evenredige manier te beschermen, assertief worden ingezet. Hoewel de EU over een 

breed scala aan instrumenten beschikt, waarvan sommige pas beginnen te worden ingezet, zal de uitdaging voor 

het komende mandaat erin bestaan te zorgen voor een coherent en gecoördineerd gebruik ervan om de 

doelstellingen van de EU met betrekking tot haar handelspartners zo goed mogelijk te verwezenlijken. Dit zal een 

centraal element vormen van een nieuwe doctrine inzake economische veiligheid, die gebaseerd zal zijn op een 

gemeenschappelijke visie met het Europees Parlement en de lidstaten en zal dienen om de afschrikking te vergroten 

en zo EU-bedrijven te beschermen die in toenemende mate worden getroffen door maatregelen van derde landen. 

 

Ten derde ben ik van plan de lopende inspanningen om de toolkit van de EU te versterken, voort te zetten. Ik 

kijk ernaar uit met het Europees Parlement en de Raad samen te werken om snel een akkoord te bereiken over de 

actualisering van de verordening inzake de screening van buitenlandse directe investeringen. Ik zal ook de 

besprekingen met het Parlement en de lidstaten verdiepen om onze aanpak van controles op de uitvoer van 

producten voor tweeërlei gebruik te versterken. Daarnaast ben ik voornemens in 2025 de doeltreffendheid van 

het bestaande regelgevingskader voor uitvoercontroles te evalueren in overeenstemming met de beginselen van 

betere regelgeving en de vereiste procedurele stappen. Wat uitgaande investeringen betreft, zal ik, in 

samenwerking met de lidstaten en het bedrijfsleven, streven naar een diepgaander en beter inzicht in de risico’s 

waarmee we worden geconfronteerd, door transacties in bepaalde uitgekozen sectoren systematisch te evalueren 

en te beoordelen. Op basis hiervan zal ik verdere beleidsreacties overwegen in dialoog met het Europees Parlement 

en de lidstaten. 

 

Tot slot blijf ik, in het licht van de Russische aanvalsoorlog tegen Oekraïne, vastbesloten de ontwikkeling van 

onze bilaterale betrekkingen met Oekraïne te ondersteunen en de handels- en economische sancties tegen 

Rusland voort te zetten, onder meer door omzeiling van sancties te voorkomen, in samenwerking met andere 

leden van het college en de Eu-gezant voor sancties. 

 

Ik zal ook blijven werken aan de ondersteuning van Oekraïne, onder meer door gebruik te maken van de diepe 

en brede vrijhandelsruimte (DCFTA) en de financiële bijstand van de EU om de geleidelijke integratie van 

Oekraïne in de interne markt in aanloop naar toetreding te bevorderen. Ik zal er ook — in nauwe samenwerking 

met de commissaris voor Landbouw — naar streven onze tijdelijke autonome handelsmaatregelen na afloop ervan 

in juni 2025 te vervangen door een permanente en wederzijdse verdere liberalisering van de handel, zoals voorzien 

in de DCFTA. Het doel ervan is om op permanente basis betekenisvolle markttoegang voor Oekraïense producten 

in stand te houden, gekoppeld aan de geleidelijke naleving van de relevante EU-normen, de toegang tot de 

Oekraïense markt voor Europese landbouwproducten te verbeteren, en tegelijkertijd rekening te houden met de 

gevoeligheden van de landbouwsector van de EU. 

 

In het kader van het algemene sanctiebeleid van de EU zal ik blijven zorgen voor het doeltreffende ontwerp van 

handelssancties die invoer- en uitvoerbeperkingen omvatten voor producten voor tweeërlei gebruik, entiteiten in 

Rusland en in derde landen, industriële goederen en zakelijke diensten. Ik zal bijdragen tot de uitvoering van 

sancties en het voorkomen van omzeiling door samen te werken met de industrie van de EU, derde landen te 

betrekken en verdere regelgevingsmaatregelen voor te stellen. Dit omvat samenwerking met de douaneautoriteiten, 

die een cruciale rol spelen bij de opsporing en controle van de handel in goederen (gecodificeerd in het 

tariefbeheersysteem Taric) en bij het onderscheiden van mogelijke risico’s van ontwijking. Ik zal ernaar streven 

dat de douaneautoriteiten hun analytische en handhavingstaken voortzetten en versterken. 
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5. Uitvoering, handhaving en communicatie 

 

Goed beleid dat slecht wordt uitgevoerd, gehandhaafd en voor het voetlicht gebracht, kan leiden tot negatieve 

reacties, zowel intern als extern, op de Unie en haar handelsbeleid. In verband met het waarborgen van een 

succesvol gemeenschappelijk handelsbeleid hebben wij de volgende vragen: 

➢ Hoe wilt u het handels- en economisch veiligheidsbeleid centraal stellen in uw rol als commissaris, mede 

gezien uw dubbele portefeuille? Hoe wilt u een einde maken aan de situatie dat het gemeenschappelijk 

handelsbeleid en ander intern en extern beleid van de Unie geheel los van elkaar wordt uitgevoerd en aan het feit 

dat DG Handel en andere onderdelen van de Commissie en de EDEO als aparte eilandjes opereren? 

➢ Hoe denkt u de samenwerking, het nemen van verantwoordelijkheid en de tenuitvoerlegging door 

bedrijven en landen buiten de EU te bevorderen, met name in verband met het mechanisme voor 

koolstofgrenscorrectie, de ontbossingsverordening, de richtlijn inzake passende zorgvuldigheid in het 

bedrijfsleven, de verordening inzake dwangarbeid, het herziene ETS en de verordening betreffende verpakking en 

verpakkingsafval? Hoe denkt u eraan bij te dragen dat al deze nieuwe instrumenten volledig en consequent worden 

toegepast en dat er voldoende rekening wordt gehouden met de handelsaspecten van onze interne wetgeving bij 

het ontwerpen, uitvoeren en herzien van instrumenten? Welke maatregelen wilt u gaan nemen om het 

douanesysteem van de Unie efficiënter te maken en zodoende bij te dragen tot de doeltreffende tenuitvoerlegging 

van enkele van de recente handelsinstrumenten van de Unie? Hoe wilt u ervoor blijven zorgen dat eventuele 

toekomstige maatregelen van de Unie verenigbaar zijn met de WTO-regels? 

➢ Welke concrete maatregelen bent u van plan te nemen om ervoor te zorgen dat het handelsbeleid van de 

EU beter wordt overgebracht en uitgelegd aan belanghebbenden, het grote publiek, de instellingen van de lidstaten 

en landen buiten de EU, onder meer met de steun van de vertegenwoordigingen van de Commissie en EU-

delegaties overal op de wereld? 

➢ Hoe wilt u de participatie van kmo’s op de wereldmarkt gaan versterken? Hoe denkt u bedrijven, met 

name kmo’s, te ondersteunen bij de uitvoering van nieuw aangenomen wetgeving met als doel de regeldruk te 

verlichten, de procedures te stroomlijnen en ervoor te zorgen dat zij hun voordeel kunnen doen met een betere 

markttoegang in handelsovereenkomsten? Wilt u ervoor gaan zorgen dat alle belangrijke handelsinitiatieven 

vergezeld gaan van een effectbeoordeling waarin ook de externe gevolgen van mogelijke maatregelen van de Unie 

aan bod komen? 

➢ Hoe wilt u omgaan en rekening houden met de standpunten van vertegenwoordigers van het bedrijfsleven, 

vakbonden en ngo’s, onder meer via interne adviesgroepen die zijn opgericht om advies te geven over de uitvoering 

van handelsovereenkomsten van de EU? 

 

Ik ben ervan overtuigd dat de verschillende elementen van mijn portefeuille elkaar versterken en mij zullen helpen 

alle prioriteiten zo doeltreffend mogelijk te verwezenlijken. 

Handel vormt de kern van de economie van de EU en maakt het mogelijk onze doelstellingen inzake 

concurrentievermogen, veiligheid en duurzaamheid te verwezenlijken. De synergieën die worden gecreëerd door 

het handelsbeleid te koppelen aan economische veiligheid en douane, zullen het vermogen van de EU om het 

hoofd te bieden aan de huidige geopolitieke en geo-economische uitdagingen aanzienlijk vergroten. Als ik word 

aangesteld als commissaris, zal ik de belangen van de EU behartigen op basis van regelmatige uitwisselingen met 

het Europees Parlement, de lidstaten en het maatschappelijk middenveld. Ik zal nauw samenwerken met andere 

commissarissen om de silo’s te doorbreken en de doeltreffende uitvoering, handhaving en communicatie te 

versterken. 

Ten eerste zal ik nauw samenwerken met andere leden van het college om te zorgen voor een coherent en 

gecoördineerd gebruik van de instrumenten en beleidsmaatregelen waarover wij beschikken om de belangen 

van de EU na te streven. Deze doelstelling vormt de kern van het nieuwe buitenlands economisch beleid, dat 

economische veiligheid, handel en partnerschappen zal samenbrengen. Een praktisch resultaat van deze aanpak 

zijn de nieuwe partnerschappen voor schone handel en investeringen, die moeten worden opgezet om silo’s te 

overstijgen en een geïntegreerd EU-aanbod aan derde landen te presenteren. 

Ten tweede moet de EU doeltreffender reageren op de kritiek van onze partners op de externe gevolgen van delen 

van onze wetgeving. Bij de ontwikkeling van onze instrumenten moet van meet af aan rekening worden gehouden 

met externe effecten, waarbij passende steunmaatregelen moeten worden overwogen bij de uitrol van de 

instrumenten. In dit verband zal ik nauw samenwerken met de hoge vertegenwoordiger/vicevoorzitter en andere 

commissarissen om te zorgen voor een betere koppeling tussen intern en extern EU-beleid (in de geest van 
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beleidscoherentie voor ontwikkeling als bedoeld in artikel 208, lid 1, VWEU), om onze invloed verder te vergroten 

en tegemoet te komen aan de zorgen van onze partners, onder meer door hen te ondersteunen bij hun inspanningen 

om hieraan te voldoen. Onze inspanningen moeten ervoor blijven zorgen dat de maatregelen die wij nemen in 

overeenstemming zijn met onze internationale verplichtingen, waaronder die welke voortvloeien uit de WTO-

overeenkomsten. Een proactieve aanpak zal uiteindelijk de basis vormen voor nauwere samenwerking met onze 

partners inzake kwesties op het gebied van handel, veerkracht en duurzaamheid. 

Ten derde zal het succes van ons handels- en economisch veiligheidsbeleid afhangen van doeltreffende uitvoering 

en handhaving. Dit stond centraal in de EU- handelsstrategie van 2021 (“Een open, duurzaam en assertief 

handelsbeleid”). Als ik word aangesteld als commissaris, verbind ik mij ertoe de inspanningen verder op te voeren 

om ervoor te zorgen dat EU-bedrijven de vruchten plukken van onze overeenkomsten en worden beschermd tegen 

oneerlijke praktijken die erop gericht zijn onze openheid uit te buiten. Ik zal de betrekkingen met de 

handelspartners van de EU verder opbouwen en actief samenwerken met mijn tegenhangers om de uitvoering te 

vergemakkelijken en geschillen zo snel mogelijk op te lossen. De afgelopen jaren hebben we ook een nieuwe reeks 

handelsbeleidsinstrumenten ontwikkeld om oneerlijke handel, economische veiligheid, wederkerigheid en 

duurzaamheid aan te pakken. Ik zal prioriteit geven aan het robuuste en coherente gebruik ervan, in combinatie 

met geschillenbeslechting, wat een belangrijk onderdeel van de uitvoeringsinspanningen van de EU zal blijven. 

Dit houdt onder meer in dat het douanesysteem van de Unie, met inbegrip van de digitale omgeving, efficiënter 

moet worden gemaakt. Ik zet mij ten volle in voor de voltooiing van de huidige digitalisering van het 

douanewetboek van de Unie en van het éénloketsysteem, maar bovenal voor de tijdige afronding van de 

onderhandelingen over het douanehervormingspakket. De oprichting van de EU-douaneautoriteit en de EU-

douanedatahub zal de douane-unie op een hoger niveau brengen. Het zal de douane versterken en uitrusten om de 

huidige en toekomstige uitdagingen het hoofd te bieden. Het zal de douaneprocessen vereenvoudigen en de 

administratieve lasten verminderen in een nieuw partnerschap met de handel. Het zal een gegevensrevolutie voor 

de douane zijn en ertoe bijdragen dat Europa het aantrekkelijke handels- en logistieke knooppunt blijft dat het 

vandaag de dag is. Ik zal ook een evaluatie uitvoeren van de oorsprongsregels van de EU en van de regeling 

voor autonome tariefschorsingen en contingenten. 

 

Het versterken van de uitvoerings- en handhavingsinspanningen zal met name van belang zijn voor onze kmo’s. 

Zij vertegenwoordigen 95 % van alle EU-exporteurs, goed voor ongeveer een derde van de exportwaarde van de 

EU, maar minder dan 5 % van de kmo’s in de EU voeren rechtstreeks naar landen buiten de EU uit. Zij hebben te 

lijden onder een gebrek aan transparantie en omslachtige administratieve procedures in derde landen, aangezien 

zij minder middelen voor internationalisering hebben dan grotere bedrijven. Ik ben van plan prioriteit te blijven 

geven aan hun behoeften, onder meer via specifieke kmo-hoofdstukken in handelsovereenkomsten, door de 

toegang te vergemakkelijken tot informatie die kmo’s nodig hebben om internationaal handel te drijven (het 

Access2Markets portaal is in dit verband het belangrijkste instrument) en door handelsbelemmeringen weg te 

nemen waarmee kmo’s in derde landen worden geconfronteerd, met inbegrip van die welke via het centrale 

toegangspunt worden gemeld. 

Tot slot zal het succes van ons beleid afhangen van samenwerking met het maatschappelijk middenveld en 

doeltreffende communicatie, waarbij gebruik wordt gemaakt van het netwerk van vertegenwoordigingen van de 

Commissie in de lidstaten en de EU-delegaties wereldwijd. Het handelsbeleid heeft een bewezen staat van dienst 

op het gebied van transparantie en dialoog met verschillende belanghebbenden. Als ik word aangesteld, zal ik tijd 

en inspanningen besteden aan het verdiepen van de uitwisselingen, met name door middel van onder meer 

jaarlijkse bijeenkomsten in het kader van de dialoog met het maatschappelijk middenveld. En de eerste kan zo 

vroeg mogelijk in het nieuwe mandaat plaatsvinden. Ik zal in samenwerking met het Europees Economisch en 

Sociaal Comité ook veel steun verlenen aan de interne adviesgroepen voor de uitvoering van 

handelsovereenkomsten. 

Vragen van de Commissie constitutionele zaken 

6. Kaderakkoord en Verdragswijzigingen op grond van artikel 48 

Het Kaderakkoord over de betrekkingen tussen het Europees Parlement en de Europese Commissie is al ruim 

13 jaar van kracht; sommige bepalingen moeten worden toegevoegd of aangepast gezien de ontwikkelingen die 

zich na de laatste herziening hebben voorgedaan. 

Kunt u aangeven welke concrete toezeggingen u bereid bent te doen om het beginsel van gelijke behandeling en 

de rol van eerlijke bemiddelaar van de Commissie volledig gestand te doen overeenkomstig artikel 13, lid 2, VEU, 

met name op het vlak van trialogen, spoedprocedures, de begroting en toegang tot informatie en vergaderingen 

met deskundigen? Hoe denkt u de politieke verantwoordelijkheid en verantwoordingsplicht van de Commissie 
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tegenover het Europees Parlement te gaan versterken, met name de individuele verantwoordelijkheid van elke 

commissaris? 

Kunt u toezeggen dat de inroeping van artikel 122 VWEU en de toepassing van de urgentieprocedure van het 

Parlement beperkt blijven tot wat strikt noodzakelijk is en naar behoren wordt gemotiveerd, met een uiteenzetting 

van de redenen waarom voor een bepaalde rechtsgrond is gekozen, de belangrijkste doelstellingen en elementen 

van het voorstel en de mogelijke gevolgen voor de begroting, zodat het Parlement naar behoren toezicht kan 

uitoefenen? Welke stappen zullen worden ondernomen om de toegang van het Europees Parlement tot informatie 

over vergaderingen met deskundigen en begrotingsbesluiten te verbeteren? 

Kunt u toezeggen dat u ervoor zult zorgen dat het Parlement en zijn bevoegde commissies, op voet van gelijkheid 

met de Raad, onmiddellijk en volledig worden geïnformeerd over alle aspecten van internationale overeenkomsten 

en in alle stadia daarvan, d.w.z. vanaf de eerste voorbereidende stappen tot de uitvoering, met name in de vorm 

van volledige en vroegtijdige toegang tot onderhandelingsteksten en -documenten, en dat bij het opstellen van de 

onderhandelingsmandaten naar behoren rekening wordt gehouden met het standpunt van het Parlement? Kunt u 

bovendien toezeggen dat elke keer dat de Commissie onderhandelt over een “niet-bindende” overeenkomst, met 

inbegrip van memoranda van overeenstemming of “clubs” met derde landen, onverwijld volledige informatie 

wordt verstrekt aan het Parlement en dat er naar behoren rekening wordt gehouden met de standpunten van het 

Parlement over dergelijke overeenkomsten? 

Het Europees Parlement heeft met zijn resoluties van 9 juni 2022 en 22 november 2023 gestemd voor het inroepen 

van artikel 48 over het indienen van voorstellen tot wijziging van het Verdrag. Wat is uw standpunt over de 

noodzaak om het kader van het Verdrag van Lissabon te actualiseren? In hoeverre bent u, gezien de door de 

voorzitter van de Commissie uitgesproken steun voor gerichte Verdragswijzigingen, bereid om uw steun toe te 

zeggen en wat zou u praktisch doen om Verdragswijzigingen mogelijk te maken? In hoeverre bent u, gezien de 

door de voorzitter van de Commissie uitgesproken steun voor gerichte Verdragswijzigingen, bereid om uw steun 

toe te zeggen, met name ook voor stemmingen met een gekwalificeerde meerderheid in de Raad, onder andere 

maar niet uitsluitend over het buitenlands beleid? Welke Verdragsbepalingen moeten volgens u in de huidige EU-

configuratie absoluut worden gewijzigd, en welke bepalingen moeten met het oog op eventuele uitbreidingen 

worden gewijzigd? Hoe zou u garanderen dat toetreding tot de EU een horizontale kwestie is waarvan het 

mogelijke hervormingsproces van de EU een onderdeel vormt en niet zozeer een kwestie die vaak vanuit het 

perspectief van buitenlands beleid wordt bekeken? 

Gezien mijn langdurige verantwoordelijkheid voor interinstitutionele betrekkingen ben ik erg vertrouwd met het 

Kaderakkoord van 2010 over de betrekkingen tussen het Europees Parlement en de Europese Commissie, 

aangezien ik namens de Commissie over dit dossier heb onderhandeld. 

Voortbouwend op onze collectieve ervaring van de afgelopen 14 jaar en in overeenstemming met mijn 

opdrachtbrief, ben ik vastbesloten het voortouw te nemen bij de herziening van het Kaderakkoord. Het hernieuwde 

kader voor onze betrekkingen moet gericht zijn op het versterken van onze gezamenlijke verantwoordelijkheid en 

dialoog, het vergroten van de informatiestroom en het verbeteren van de transparantie. Tijdens het 

onderhandelingsproces sta ik klaar om de verzoeken van het Parlement te bespreken en zal ik hetzelfde verwachten 

van het Parlement als het gaat om de legitieme verwachtingen van de Commissie. Daarbij zouden we kunnen 

voortbouwen op de gezamenlijke beoordeling die eerder dit jaar door de Commissie en het Parlement is uitgevoerd. 

Tijdens het herzieningsproces moeten we rekening houden met de prerogatieven van de Raad, aangezien sommige 

kwesties alleen in trilaterale vorm kunnen worden besproken. Ons interinstitutionele systeem kan alleen 

functioneren als we het evenwicht en de respectieve prerogatieven zoals vastgelegd in de Verdragen in stand 

houden. 

Als ik word aangesteld, zal ik ervoor zorgen dat de Commissie bij interinstitutionele onderhandelingen zal blijven 

handelen met volledige inachtneming van de plicht tot loyale samenwerking en waar nodig zal optreden om ervoor 

te zorgen dat het Parlement en de Raad gelijk worden behandeld. 

In trialogen zal de Commissie overeenstemming tussen de medewetgevers blijven faciliteren en zal zij blijven 

handelen met volledige inachtneming van de prerogatieven van het Parlement en de Raad. 

Ik zal ervoor zorgen dat het Parlement alle relevante vergaderingen van deskundigengroepen kan bijwonen waar 

gedelegeerde handelingen worden besproken, en dat het in dergelijke gevallen toegang heeft tot dezelfde 

informatie die aan de nationale autoriteiten wordt toegezonden. 

Wat de politieke verantwoordingsplicht betreft, bepaalt artikel 17, lid 8, VEU dat de Commissie “als college” 

verantwoording aflegt aan het Europees Parlement. Het Verdrag is dus duidelijk dat de Commissie een collectieve 
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verantwoordelijkheid jegens het Parlement heeft. In overeenstemming met de politieke beleidslijnen zal ik ervoor 

zorgen dat commissarissen regelmatig aanwezig zijn in de parlementaire commissies om de informatiestroom in 

beide richtingen te verbeteren, bijvoorbeeld tijdens de regelmatige gestructureerde dialogen die worden 

meegenomen in het jaarlijkse werkprogramma van de Commissie en de besprekingen over resoluties van het 

Parlement overeenkomstig artikel 225 VWEU. 

De Commissie heeft nota genomen van de bezorgdheid van het Parlement over het gebruik van artikel 122 VWEU. 

Zoals de voorzitter in de politieke beleidslijnen heeft verklaard, zullen wij ervoor zorgen dat artikel 122 VWEU 

alleen in uitzonderlijke omstandigheden zal worden gebruikt. De voorzitter heeft toegezegd het gebruik ervan 

volledig te motiveren ten aanzien van het Parlement. Ik zal ervoor zorgen dat de leden van het college zich houden 

aan de toezegging om uitgebreide motivering en informatie te verstrekken over de uitzonderlijke gevallen waarin 

de voorstellen van de Commissie op artikel 122 VWEU gebaseerd zijn. 

Ik heb reeds blijk gegeven van mijn persoonlijke inzet om het Parlement regelmatig op de hoogte te houden in het 

kader van de onderhandelingen met Zwitserland en het Verenigd Koninkrijk. 

Als ik word aangesteld, zal ik ervoor zorgen dat het Parlement en zijn commissies in alle stadia van de procedure 

voor onderhandelingen over internationale overeenkomsten onmiddellijk en volledig worden geïnformeerd. Dit 

vereist dat de nodige regelingen worden getroffen om de vertrouwelijke behandeling van informatie waar nodig te 

waarborgen. 

Wat niet-bindende overeenkomsten betreft, ben ik bereid na te gaan hoe ervoor kan worden gezorgd dat het 

Parlement op het gepaste moment in de procedure wordt geïnformeerd, met volledige inachtneming van de door 

het Hof bevestigde prerogatieven van de Raad. 

Ik ben mij er ten volle van bewust dat de kwestie van Verdragswijziging hoog op de agenda van het Parlement 

staat en ik ben het volledig eens met de verklaring van voorzitter Ursula von der Leyen dat we verdragswijziging 

nodig hebben om de werking van onze Unie te verbeteren. Met de resolutie van 22 november 2023 heeft het 

Parlement formeel het proces van herziening van het Verdrag overeenkomstig artikel 48 VEU in gang gezet en ik 

kan bevestigen dat de Commissie bereid is haar institutionele rol te spelen in de procedure die in het Verdrag is 

vastgesteld, en met name advies uit te brengen indien en wanneer de Europese Raad hierom verzoekt. 

De governance van de EU kan snel worden verbeterd door het potentieel van de huidige Verdragen ten volle te 

benutten, met name wanneer het gaat om het vergroten van het vermogen van de Unie om snel en efficiënt te 

handelen door waar mogelijk over te stappen van eenparigheid van stemmen op besluitvorming met 

gekwalificeerde meerderheid in de Raad. 

De Commissie heeft in vier mededelingen in 2018 en 2019 aanbevelingen gedaan om de overbruggingsclausules 

te activeren die de overgang van besluitvorming met eenparigheid van stemmen naar besluitvorming met 

gekwalificeerde meerderheid mogelijk zouden maken, met name op het gebied van energie, belastingen en 

belangrijke aspecten van het gemeenschappelijk buitenlands en veiligheidsbeleid. Geen van deze voorstellen is 

door de Raad verder uitgewerkt. We moeten samen manieren vinden om tegemoet te komen aan de zorgen van de 

lidstaten over de overgang van besluitvorming met eenparigheid van stemmen naar besluitvorming met 

gekwalificeerde meerderheid. Ik ben vastbesloten met de lidstaten samen te werken om vooruitgang te boeken met 

deze agenda om het vermogen van Europa om op te treden te vergroten. 

Een ander gebied waarop we kunnen overstappen van eenparigheid van stemmen naar gekwalificeerde 

meerderheid, zelfs zonder wijziging van de Verdragen, is uitbreiding. Zoals vermeld in de mededeling van de 

Commissie betreffende pretoetredingshervormingen en -beleidsevaluaties, kan, hoewel de noodzaak van 

eenparigheid van stemmen voor de toelating van een nieuwe lidstaat volledig gerechtvaardigd is, de mogelijkheid 

worden onderzocht om de Raad te machtigen met gekwalificeerde meerderheid van stemmen een besluit te nemen 

voor bepaalde tussentijdse stappen van het uitbreidingsproces. 

7. Betere follow-up van initiatieven van het Parlement 

Hoe zou u erop toezien dat het initiatiefrecht van het Parlement uit hoofde van artikel 225 VWEU wordt versterkt, 

door gedetailleerde informatie te verstrekken en inhoudelijke follow-up te geven, en niet alleen de formele 

antwoordtermijnen in acht te nemen? Kunt u aangeven welke andere concrete toezeggingen u bereid bent te doen 

om het initiatiefrecht van het Parlement — in algemene zin of op specifieke beleidsterreinen — te versterken, met 

name wat betreft voorstellen tot wijziging of intrekking van bestaande wetgeving en een nieuw interinstitutioneel 
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akkoord tussen de drie instellingen over procedures met betrekking tot de samenstelling van het Parlement, de 

verkiezing van de leden en hun Statuut, evenals het enquêterecht van het Parlement om te voorkomen dat dossiers 

op institutioneel niveau worden geblokkeerd? Wat bent u met name bereid te ondernemen om de onderhandelingen 

binnen de Raad over het voorstel van het Parlement van mei 2022 voor de hervorming van de Europese kieswet 

vooruit te helpen? Hoe wilt u met de lidstaten samenwerken om dit proces te vergemakkelijken? 

Bent u van mening dat er, aangezien de nationale parlementen een praktijk hebben ontwikkeld om de 

evenredigheid van wetgevingsinitiatieven van de EU te toetsen, naast de subsidiariteitstoetsing die momenteel is 

toegestaan op grond van Protocol II bij het Verdrag van Lissabon, een hervorming van het huidige systeem nodig 

is om de nationale parlementen in staat te stellen doeltreffender met de wetgevende macht (van de EU) samen te 

werken? 

Van de kant van de Commissie kunnen we terugkijken naar een goede staat van dienst tijdens de laatste 

mandaatsperiode: 

Reeds in haar politieke beleidslijnen van 2019 beloofde voorzitter Ursula von der Leyen het partnerschap tussen 

de Commissie en het Parlement te versterken. Zij verbond zich ertoe dat de Commissie op resoluties van het 

Parlement op grond van artikel 225 VWEU zou reageren met wetgevingsvoorstellen, met volledige inachtneming 

van de beginselen van evenredigheid, subsidiariteit en beter wetgeven. 

De Commissie heeft deze belofte waargemaakt, en ik geloof dat de cijfers voor zich spreken: in de huidige 

mandaatsperiode heeft de Commissie positief gereageerd op 24 van de 25 resoluties uit hoofde van artikel 225 

VWEU door wetgevingsvoorstellen in te dienen, zich ertoe te verbinden dergelijke voorstellen in te dienen of zich 

ertoe te verbinden verder te beoordelen hoe gevolg kan worden gegeven aan het verzoek van het Parlement. De 

enige uitzondering was één resolutie over de noodplanning van het meerjarig financieel kader van mei 2020. We 

hoefden geen gevolg te geven aan de resolutie van het Parlement, aangezien we snel daarna overeenstemming 

konden bereiken over de herziening van het MFK. 

Naar aanleiding van onze toezeggingen heeft de Commissie al 40 wetgevingsvoorstellen van het Parlement 

aangenomen als reactie op resoluties uit hoofde van artikel 225. Er is nog een voorstel in voorbereiding, dat naar 

verwachting begin volgend jaar zal worden aangenomen. Alle initiatieven die voortvloeien uit initiatieven op 

grond van artikel 225 VWEU zijn als zodanig aangemerkt in het jaarlijkse werkprogramma van de Commissie. 

Om onze samenwerking met het Parlement met betrekking tot artikel 225 VWEU verder te versterken, heeft de 

voorzitter zich er in haar politieke beleidslijnen van 2024 toe verbonden commissarissen te vragen deel te nemen 

aan gestructureerde dialogen met parlementaire commissies over resoluties uit hoofde van artikel 225 VWEU. 

Als ik word aangesteld als commissaris, zal ik nauw blijven samenwerken met alle leden van het college om ervoor 

te zorgen dat de Commissie deze toezegging nakomt. Ik zal ook blijven toezien op de uitvoering van de antwoorden 

van de Commissie op de resoluties van het Parlement en zal beschikbaar zijn om de follow-up van de Commissie 

regelmatig te bespreken tijdens de gestructureerde dialogen met AFCO. 

Ik heb terdege nota genomen van het verzoek om deze toezegging van de voorzitter van de Commissie in het 

Kaderakkoord tot uitdrukking te brengen. Hierover zal met het Parlement moeten worden onderhandeld om 

manieren te vinden om het interinstitutionele evenwicht te eerbiedigen. 

 Ik sta volledig achter de oproep van het Parlement tot vlotte samenwerking tussen de instellingen bij dossiers in 

het kader van bijzondere wetgevingsprocedures en ik deel het standpunt van het Parlement dat alle instellingen 

hun verplichtingen uit hoofde van de Verdragen moeten nakomen. Ik ben ingenomen met de succesvolle afronding 

tijdens het huidige mandaat van de bijzondere wetgevingsprocedure voor de samenstelling van het Europees 

Parlement voor de verkiezingen van 2024. 

Wat het voorstel van het Parlement voor een hervorming van de kieswet betreft, zal ik, hoewel de Commissie geen 

formele rol speelt in de bijzondere wetgevingsprocedure op grond van artikel 223 VWEU, onder leiding van de 

kandidaat-commissaris die verantwoordelijk is voor het dossier, het Parlement en de Raad blijven steunen bij het 

vinden van werkbare benaderingen om de besprekingen over dit voorstel vooruit te helpen. 

De nationale parlementen spelen een belangrijke rol in de beleidsvorming en de goede werking van de EU. Zij 

evalueren vaak de wetgevingsinitiatieven van de Commissie, niet alleen op hun verenigbaarheid met het 

subsidiariteitsbeginsel, zoals bepaald in het Verdrag van Lissabon, maar ook met het evenredigheidsbeginsel. Wat 

deze laatste evaluatie betreft, verstrekken zij waardevolle feedback via schriftelijke adviezen in het kader van de 
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“politieke dialoog” met de Commissie en in rechtstreekse contacten met de Commissie en andere EU-instellingen. 

De Commissie antwoordt op alle adviezen van nationale parlementen. Hoewel ik in dit verband geen nieuwe 

administratieve procedures of verdragswijzigingen nodig acht, ben ik dan ook bereid om samen met de nationale 

parlementen na te gaan hoe zij in de praktijk hun proactieve, vroegtijdige inbreng voor en gerichte reacties op alle 

initiatieven van de Commissie kunnen vergemakkelijken. 
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8. Enquêterecht van het EP 

Welke instrumenten acht u onontbeerlijk voor een betekenisvol enquêterecht van het Parlement? 

Kunt u toezeggen, mocht de Raad weigeren de vastgelopen onderhandelingen opnieuw op gang te brengen en 

vanwege het feit dat er geen vaste volgorde is waarin de Raad of de Commissie goedkeuring verleent, dat u 

bilaterale wetgevingsonderhandelingen met het Parlement opstart over een nieuwe verordening betreffende zijn 

enquêtebevoegdheden, op grond van de verplichting van artikel 226 VWEU? Wilt u tegelijkertijd met de lidstaten 

samenwerken om hun steun voor de bevordering van het enquêterecht aan te wakkeren? 

Indien de Raad blijft weigeren wetgevingsonderhandelingen te openen met het Parlement en de Commissie over 

het enquêterecht en indien het Parlement besluit artikel 265 VWEU toe te passen, stelt u het college van 

commissarissen dan voor beroep in te stellen bij het Hof van Justitie van de Europese Unie wegens nalatigheid 

van de Raad? 

De Commissie en ik persoonlijk hebben altijd het belang van het enquêterecht van het Europees Parlement erkend 

en hebben met de enquêtecommissies samengewerkt met volledige inachtneming van de Verdragen en op basis 

van Besluit 95/167/EG tot vaststelling van de wijze van uitoefening van het enquêterecht van het Europees 

Parlement. 

Ik sta volledig achter het voornemen van het Parlement om dat besluit te moderniseren, waarvoor de goedkeuring 

van zowel de Raad als de Commissie vereist is. 

Als ik word aangesteld, zal ik het Parlement en de Raad blijven steunen bij het vinden van oplossingen om het 

moderniseringsproces te deblokkeren door gebruik te maken van alle beschikbare interinstitutionele kanalen en 

door middel van informele dialoog en raadpleging. Ik ben bereid met de rapporteur en de betrokken commissie in 

dialoog te treden en mogelijke nieuwe manieren voorwaarts te bespreken. 

Als ik word aangesteld, zou ik mijn inspanningen hernieuwen om een gemeenschappelijke politieke basis voor dit 

dossier te vinden tussen het Parlement en de Raad, die ook door de Commissie zou kunnen worden gesteund. 

Vraag van de Commissie buitenlandse zaken 

9. In de politieke beleidslijnen voor de volgende Europese Commissie (2024-2029) staat onder meer dat het nieuwe 

buitenlands en veiligheidsbeleid van de EU moet worden afgestemd op de huidige mondiale realiteit. Verder wordt 

er in uw opdrachtbrief aangegeven dat u zult werken aan het onderhouden en verdiepen van onze partnerschappen 

over de hele wereld en met name een leidende rol op u zult nemen bij de betrekkingen met het VK, Zwitserland en 

andere partners in West-Europa. Wat zijn, zonder vooruit te lopen op de besluitvormingsprocessen van de 

Commissie, uw concrete prioriteiten en doelstellingen/doelen op de korte, middellange en lange termijn voor de 

duur van uw mandaat, met betrekking tot: 

— het versterken van de betrekkingen met het Verenigd Koninkrijk over kwesties van gemeenschappelijk 

belang en het tonen van dezelfde inzet als die voorzitter von der Leyen aan de dag legde in de plenaire vergadering 

van 27 april 2021 met betrekking tot de parlementaire controle op de uitvoering van de overeenkomsten tussen de 

EU en het VK? Dit geldt met name voor de voorbereiding van de herziening van de handels- en 

samenwerkingsovereenkomst en de volledige betrokkenheid van het Parlement bij het proces en het afronden van 

de overeenkomst tussen de EU en het VK met betrekking tot Gibraltar. 

— het voortzetten van de onderhandelingen met Zwitserland om een modernere relatie aan te gaan op basis 

van een pakketovereenkomst waarmee stabiliteit, vertrouwen en een gelijk speelveld wordt gecreëerd? 

— de garantie dat het Parlement onmiddellijk en volledig wordt geïnformeerd over de activiteiten van de 

verschillende organen in het kader van een overeenkomst of toekomstige overeenkomsten met partners in West-

Europa op uw bevoegdheidsterrein, zoals briefings en debriefings voor resp. na hun vergaderingen, en het delen 

van alle documenten met betrekking tot deze gemengde organen op hetzelfde moment dat de Commissie deze deelt 

met de Raad; dat het Parlement waar passend en noodzakelijk betrokken wordt bij het nemen van belangrijke 

beslissingen in het kader van een overeenkomst (wijziging, beëindiging enz.), onder meer door rekening te houden 

met zijn eventuele opmerkingen of de redenen uiteen te zetten waarom dit niet gebeurt; en dat het Europees 

Parlement van tevoren terdege wordt geïnformeerd over het voornemen van de Commissie om nieuwe besluiten 

voor te stellen in verband met de uitvoering van een overeenkomst? 

 

Het versterken van de betrekkingen tussen de EU en het Verenigd Koninkrijk overeenkomstig de politieke 

beleidslijnen 2024-2029 van voorzitter Ursula von der Leyen zal een belangrijke doelstelling zijn tijdens mijn 

mandaat. Dit houdt onder meer in dat de bestaande overeenkomsten volledig ten uitvoer worden gelegd en dat de 
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betrekkingen met het Verenigd Koninkrijk worden versterkt op het gebied van kwesties van gemeenschappelijk 

belang. 

 

Ik zal met name focussen op de volgende aandachtspunten: 

 

• Het terugtrekkingsakkoord, met inbegrip van het Windsor-kader, en de handels- en 

samenwerkingsovereenkomst vormen de hoeksteen van de betrekkingen tussen de EU en het Verenigd 

Koninkrijk. Deze overeenkomsten moeten volledig, getrouw en tijdig ten uitvoer worden gelegd. 

• De handels- en samenwerkingsovereenkomst voorziet in een goed evenwicht tussen rechten en plichten 

voor beide partijen, rekening houdend met de rode lijnen van het Verenigd Koninkrijk (geen eengemaakte 

markt, geen douane-unie, geen vrij verkeer). Ik zal ernaar streven het potentieel van deze overeenkomst 

verder te benutten. 

• Veiligheid en veerkracht zullen een belangrijke pijler vormen voor onze nieuwe agenda met het 

Verenigd Koninkrijk. Europa en zijn buurlanden staan voor ongekende geopolitieke uitdagingen en er is 

duidelijk reden voor nauwere samenwerking op dit gebied. Dit geldt voor samenwerking op het gebied 

van veiligheid en defensie, maar ook, meer in het algemeen, voor weerbaarheid tegen geopolitieke crises. 

Ik zal met de hoge vertegenwoordiger/vicevoorzitter samenwerken aan deze kwesties. 

• Interpersoonlijke contacten zullen een essentieel onderdeel zijn van nauwere betrekkingen. Dit betekent 

dat alle burgers nu en in de toekomst hun rechten uit hoofde van het terugtrekkingsakkoord in het 

Verenigd Koninkrijk en de EU moeten kunnen uitoefenen. Een gedeeld 

“jongerenervaringsprogramma” van de EU en het Verenigd Koninkrijk is een initiatief op dit gebied 

dat kan worden onderzocht. 

• Ik zal onze samenwerking bevorderen op het gebied van de bescherming van onze planeet en haar 

hulpbronnen, met inbegrip van duurzame visserij, klimaat en energie. We moeten ervoor zorgen dat 

de vissersvloten van de EU toegang blijven krijgen tot de wateren van het Verenigd Koninkrijk. Wat 

energie betreft, zal ik het voortouw nemen bij de inspanningen om het potentieel van de handels- en 

samenwerkingsovereenkomst ten volle te benutten, onder meer door de samenwerking op het gebied van 

voorzieningszekerheid te verdiepen, en te werken aan de uitvoering van regelingen voor de handel in 

elektriciteit. 

• Sinds oktober 2021 zijn aanzienlijke inspanningen geleverd voor de onderhandelingen over een 

overeenkomst tussen de EU en het Verenigd Koninkrijk over Gibraltar, met als doel de controles op 

personen en goederen ten behoeve van de hele regio af te schaffen. Ik zal mij blijven inspannen om deze 

onderhandelingen af te ronden. 

 

Wat al deze kwesties betreft, zal ik nauw samenwerken met het Europees Parlement in een geest van transparantie, 

vertrouwen en behoud van de eenheid van de EU. 

  

Onze betrekkingen met Zwitserland zijn gericht op het sluiten van een breed pakket overeenkomsten. Ons doel 

is de onderhandelingen tegen het einde van dit jaar af te ronden en vervolgens te werken aan de ondertekening, 

sluiting en inwerkingtreding van het pakket. Dit zal ons in staat stellen onze samenwerking met deze nauwe en 

gelijkgestemde partner te moderniseren, in evenwicht te brengen en te verdiepen. De regels voor de deelname van 

Zwitserland aan de eengemaakte markt van de EU moeten zorgen voor rechtszekerheid en voorspelbaarheid, 

alsook voor billijkheid en een gelijk speelveld voor onze burgers en bedrijven. 

  

De betrekkingen met Zwitserland zijn gebaseerd op de beginselen die voor al onze West-Europese partners gelden: 

de integriteit van de interne markt en de autonomie van de besluitvorming van de EU beschermen en zorgen voor 

een goed evenwicht tussen rechten en plichten. 

  

Tijdens de vorige zittingsperiode heb ik bijzondere aandacht besteed aan het volledig informeren, inlichten en 

debriefen van het Parlement en het betrekken van het Parlement bij alle aangelegenheden met betrekking tot de 

West-Europese partners. Ik ben voornemens onze nauwe samenwerking voort te zetten. 

Met betrekking tot de uitvoering van de handels- en samenwerkingsovereenkomst — de meest uitgebreide 

overeenkomst in haar soort die met een derde land is gesloten — zal ik bijvoorbeeld de verbintenissen blijven 

toepassen die de Commissie is aangegaan toen de handels- en samenwerkingsovereenkomst tussen de EU en het 

Verenigd Koninkrijk in 2021 werd geratificeerd, zoals die inzake het delen van informatie met het Parlement. 

Vraag van de Commissie ontwikkelingssamenwerking 
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10. Het verband tussen handel en ontwikkeling betekent onder meer dat handel een van de belangrijkste 

instrumenten is om partnerlanden te helpen op hun pad naar duurzame ontwikkeling. Hoe denkt u ervoor te zorgen 

dat de handel van de EU met ontwikkelingslanden aan dit doel bijdraagt, gezien de sterkere focus op de eigen 

economische belangen en economische veiligheid van de EU, om voor beide partijen tot een win-winsituatie te 

komen? In dit verband is het stelsel van algemene preferenties (SAP Plus) bedoeld als instrument om 

ontwikkelingslanden een bijzondere handelsstimulans te geven om duurzame ontwikkeling en goed bestuur na te 

streven, maar het aantal landen dat van deze mogelijkheid gebruik maakt, lijkt tot dusver vrij beperkt te zijn. Wat 

zijn de plannen om deze stimulans beter te laten werken, als die er al zijn? Ook economische 

partnerschapsovereenkomsten (EPO’s) hebben tot dusver in de partnerlanden vrij weinig populariteit genoten, 

vanwege de angst dat die overeenkomsten druk kunnen uitoefenen op met import concurrerende sectoren. De 

kritiek op EPO’s is daarnaast dat ze te beperkt zijn om duurzame ontwikkeling te bevorderen (omdat ze geen 

betrekking hebben op handel in diensten, investeringen, overheidsopdrachten, concurrentie, digitale handel of 

klimaatverandering). Hoe wilt u ervoor gaan zorgen dat EPO’s alomvattender zijn en aantrekkelijker worden voor 

partnerlanden? 

De internationale handel heeft het gezicht van de wereldeconomie veranderd door ontwikkelingslanden te 

integreren in regionale en mondiale waardeketens, hun productiecapaciteit te stimuleren en de welvaart van hun 

bevolking te vergroten. Op die manier is handel een van de belangrijkste instrumenten geworden om partnerlanden 

te helpen op hun weg naar duurzame ontwikkeling. Hoewel geopolitieke en geo-economische concurrentie 

bepaalde aspecten van de internationale handel kunnen beïnvloeden, veranderen zij niet het win-winkarakter van 

de partnerschappen van de EU en onze belangen om de banden met ontwikkelingslanden te blijven 

verdiepen. 

Ten eerste besteedt de EU weliswaar veel aandacht aan haar eigen concurrentievermogen en economische 

veiligheid, maar zijn deze nauw verbonden met de ontwikkeling van nauwere partnerschappen, met name met het 

Globale Zuiden. Dergelijke partnerschappen weerspiegelen ons gezamenlijke belang bij het diversifiëren van 

toeleveringsketens, het versterken van de levering van kritieke inputs die nodig zijn voor de groene en de digitale 

transitie, het bevorderen van investeringen en groene industrialisering. Deze doelstellingen komen tot uiting in de 

bilaterale handelsagenda van de EU en vormen de kern van nieuwe initiatieven zoals de partnerschappen voor 

schone handel en investeringen. Dergelijke partnerschappen zullen investeringen in bepaalde schone strategische 

toeleveringsketens in derde landen ondersteunen, de duurzaamheid, de waardetoevoeging en de economieën van 

onze partners versterken en er tegelijkertijd voor zorgen dat schone technologieproducten, schone energie en 

grondstoffen vrij over de grenzen heen kunnen bewegen. Daarbij zullen zij verder gaan dan de beperkingen van 

eerdere benaderingen. Als ik word aangesteld als commissaris, zal ik werken aan de voortzetting en verdieping 

van de partnerschappen van de EU met ontwikkelingslanden en, samen met de commissaris voor Internationale 

Partnerschappen, ervoor zorgen dat de handels- en investeringsbetrekkingen met die partners blijven bijdragen aan 

de verwezenlijking van de duurzameontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s). 

 

Ten tweede zal ik, gezien de aantrekkelijkheid van de eengemaakte markt en de langdurige belangstelling van de 

EU om partnerlanden te ondersteunen op hun weg naar duurzame ontwikkeling, bijzondere aandacht besteden aan 

het doeltreffende gebruik van de instrumenten van de EU, waaronder het stelsel van algemene preferenties plus 

(SAP+). Ik zal er met name voor zorgen dat SAP+ een doeltreffend instrument blijft door te zorgen voor 

voortdurende samenwerking van de EU met de SAP+-overheidsinstanties, door te zorgen voor een ruimte voor 

het maatschappelijk middenveld en bedrijven om aan te dringen op veranderingen ter plaatse, en door bijzondere 

aandacht te besteden aan het bevorderen van de rechten van vrouwen en kinderen, de bestrijding van foltering en 

mishandeling en de uitbanning van kinderarbeid en dwangarbeid. Tegelijkertijd is SAP+ een instrument dat de EU 

als hefboom kan gebruiken om haar eigen belangen op andere beleidsterreinen, zoals samenwerking op het gebied 

van migratie en terugname, te waarborgen. 

De lopende wetgevingsherziening van het SAP heeft juist tot doel de toegang tot het SAP+ te vergemakkelijken 

voor het groeiende aantal minst ontwikkelde landen (MOL’s) die de komende jaren de MOL-categorie ontgroeien. 

Als ik word aangesteld, zal ik trachten een akkoord te bereiken over de herziening van de SAP-verordening om de 

integratie van onze ontwikkelingspartners in internationale handelsstromen te blijven ondersteunen en hun 

naleving van de internationale normen inzake mensenrechten, arbeidsrechten, milieu, klimaat en goed bestuur te 

blijven ondersteunen. 

Ten derde zal ik de uitvoering van onze economische partnerschapsovereenkomsten (EPO’s) blijven 

ondersteunen en de uitbreiding van het toepassingsgebied ervan onderzoeken. De EPO’s hebben een positief effect 

gehad op de economieën van de betrokken landen. Zo zijn de EU-investeringen in EPO-partnerlanden de afgelopen 

vijf jaar met 63 % gestegen, tegenover slechts 20 % in niet-EPO-landen. Hoewel de meeste EPO’s voornamelijk 
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betrekking hebben op de handel in goederen, heeft de recente EPO tussen de EU en Kenia, die op 1 juli 2024 in 

werking is getreden, onze aanpak verruimd en zijn er sterke verbintenissen inzake handel en duurzame 

ontwikkeling in opgenomen. De EPO tussen de EU en Kenia staat open voor toetreding van andere landen van de 

Oost-Afrikaanse Gemeenschap en heeft als zodanig tot doel een regionale EPO te worden. Wij zijn ook bezig met 

de modernisering van de bestaande EPO met vijf staten in oostelijk en zuidelijk Afrika (ESA5: Comoren, 

Madagaskar, Mauritius, Seychellen en Zimbabwe) die sinds 2012 van kracht is, om verder te gaan dan handel in 

goederen en economische en ontwikkelingssamenwerking. 

 

Als ik word aangesteld, zal ik ook andere wegen bewandelen om het strategisch partnerschap van de EU met 

Afrika te verdiepen, zowel op bilateraal als op continentaal niveau. Bilateraal werken we aan overeenkomsten ter 

facilitering van duurzame investeringen (Sustainable Investment Facilitation Agreements – SIFA’s), waarvan de 

eerste met Angola is gesloten. Ik zal onderzoeken of gebruik kan worden gemaakt van dit soort overeenkomsten 

met andere Afrikaanse partners (Ghana, Ivoorkust en Kameroen). Ik zal het potentieel onderzoeken van handels- 

en investeringsdialogen met andere strategische landen, zoals Zuid-Afrika en Nigeria., alsook van andere manieren 

om een groeiende reeks beleidsdoelstellingen na te streven, zoals CTIP’s. Op continentaal niveau zal ik investeren 

in de verdere ontwikkeling van de dialoog op hoog niveau over economische integratie en handel met de 

Afrikaanse Unie. 

 

Als ik word aangesteld, zal ik de aantrekkelijkheid van onze EPO’s en SAP+ voor onze partners blijven 

ontwikkelen door middel van doeltreffende en flexibele oorsprongsregels die de landen in Afrika, het Caribisch 

gebied en de Stille Oceaan in staat stellen gebruik te maken van de preferenties waarop zij recht hebben, in 

combinatie met passende technische bijstand en opleiding. Tegelijkertijd zal toezicht op SAP-begunstigden ervoor 

zorgen dat alleen voor in aanmerking komende producten preferenties verkregen worden. Als ik word aangesteld 

als commissaris, zal ik de oorsprongsregels van de EU evalueren om na te gaan of deze geschikt zijn voor het 

beoogde doel en zal ik nadenken over de mogelijke modernisering ervan. 

Vraag van de Commissie interne markt en consumentenbescherming 

11. Wat zijn uw doelstellingen om de douane-unie op een hoger plan te tillen en te zorgen voor een efficiënte en 

moderne douane, met name om uitdagingen zoals die waar platforms voor elektronische handel tegenaan lopen 

aan te pakken, zoals aangekondigd in de politieke richtsnoeren van de voorzitter van de Commissie, en welke 

verdere maatregelen overweegt u in dit verband? Hoe beoogt de Commissie de overgang naar een volledig digitale 

douaneomgeving af te ronden en verdere vertragingen bij de invoering van IT-systemen door de lidstaten te 

voorkomen, ofschoon met de hervorming van de douane een gecentraliseerde douanedatahub zou worden 

gecreëerd die zowel de douaneautoriteiten als het bedrijfsleven ten goede komt? Bent u van plan om in de 

tussentijd de samenwerking tussen markttoezichtautoriteiten te verbeteren en gerichte wijzigingen voor te stellen, 

zoals aanvullende financiering voor douaneautoriteiten, om de uitdagingen van in derde landen gevestigde 

platforms voor elektronische handel aan te pakken, waaronder de omzeiling van EU-regels door het splitsen van 

orders? 

Als ik word aangesteld als commissaris, zal ik het voortouw nemen bij de onderhandelingen over en de uitvoering 

van de douanehervorming van de EU en de oprichting van de EU-douaneautoriteit. De in het kader van de 

hervorming voorgestelde maatregelen bieden een wereldwijd toonaangevende, datagestuurde visie voor de EU-

douane-unie, die de douaneprocessen voor bedrijven sterk zal vereenvoudigen, met name voor de meest 

betrouwbare handelaren. Zij zullen de douane-unie van de EU in de 21e eeuw brengen en de 27 douaneautoriteiten 

van de EU ondersteunen bij hun verenigd optreden (“as one”) aan onze gemeenschappelijke grens, het versterken 

van de economische veiligheid en het faciliteren van de handel. De hervorming omarmt de digitale transformatie 

en zal de omslachtige douaneprocedures beperken door traditionele aangiften te vereenvoudigen middels een 

slimmere, datagestuurde aanpak van het toezicht op de invoer en uitvoer. Tegelijkertijd zullen de 

douaneautoriteiten over betere informatie en middelen beschikken om illegale invoer en, in voorkomend geval, 

uitvoer die reële risico’s voor de burgers, de economie en het milieu van de EU vormen, naar behoren te beoordelen 

en een halt toe te roepen. Een nieuwe EU-douaneautoriteit (EU Customs Authority — EUCA) zal een EU-

douanedatahub ontwikkelen en er toezicht op houden, die als motor van het nieuwe ecosysteem zal fungeren. 

Mettertijd zal de datahub de bestaande IT-infrastructuur en -systemen voor de douanediensten in de EU-lidstaten 

vervangen, waardoor tot 2 miljard euro per jaar kan worden bespaard op de operationele kosten. De EUCA zal 

ook bijdragen tot een betere EU-aanpak van risicobeheer en douanecontroles in de hele toeleveringsketens van 

goederen. 

Via het douaneprogramma zorgen we ervoor dat soortgelijke verbeteringen op het gebied van digitalisering en 

risicobeheer worden aangebracht in onze uitbreidings- en pretoetredingslanden en in onze douane-unie met 
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Turkije, waardoor de controle van onze buitengrenzen voor goederen, met name voor kritieke toeleveringsketens 

en sancties, wordt versterkt. 

Als ik word aangesteld als commissaris, zal ik samenwerken met andere leden van het college om de uitdagingen 

in verband met platforms voor elektronische handel aan te pakken, waarbij het toenemende aantal vaak niet-

conforme goederen in pakketten met een waarde van minder dan 150 EUR op onlineplatforms wordt gekocht en 

rechtstreeks uit derde landen wordt ingevoerd. 

In 2023 waren er 2,3 miljard rechtstreeks in de EU ingevoerde goederen en in 2024 worden 4 miljard stuks 

verwacht. Overheidsinstanties in slechts zeven lidstaten (Nederland, België, Frankrijk, Hongarije, Italië, Spanje 

en Duitsland) waren verantwoordelijk voor het toezicht op meer dan 90 % van deze goederen. Douanecontroles 

vereisen nauwe samenwerking met markttoezichtautoriteiten die ervoor moeten zorgen dat de goederen voldoen 

aan de toepasselijke wet- en regelgeving, met inbegrip van voorschriften op het gebied van milieu, gezondheid, 

veiligheid en beveiliging. 

De sterke toename van de invoer van e-commerce vereist maatregelen op verschillende fronten om drie belangrijke 

uitdagingen aan te pakken: de conformiteit van de goederen, met name wat de veiligheid betreft; oneerlijke 

concurrentie tussen in de EU gevestigde bedrijven en handelaren en marktplaatsen uit derde landen die zich richten 

op in de EU gevestigde consumenten, die vaak niet voldoen aan de EU-wetgeving en profiteren van de drempel 

van 150 EUR voor vrijstelling van douanerechten; en milieuduurzaamheid. 

De Commissie heeft instrumenten voorgesteld en ontwikkeld om dit verschijnsel aan te pakken, met betrekking 

tot verschillende aspecten van de onlineverkoop van goederen — van de verkoop tot de invoer of het in de EU in 

de handel brengen. Onder meer de wet inzake digitale diensten, de verordening markttoezicht en de verordening 

algemene productveiligheid zullen een cruciale rol spelen om ervoor te zorgen dat online te koop aangeboden 

producten aan alle toepasselijke EU-regels voldoen. De EU moet nu ten volle gebruikmaken van de beschikbare 

toolbox om de conformiteit van online verkochte goederen en de invoer van e-commercegoederen te verbeteren. 

Op douanegebied maakt het EU-douane-éénloketsysteem al geautomatiseerde en digitale samenwerking tussen 

douane- en markttoezichtautoriteiten mogelijk door de uitwisseling van gegevens in real time te vergemakkelijken. 

De voorgestelde douanehervorming van de EU zal zorgen voor systemische langetermijnoplossingen voor de e-

handel. Dankzij de EUCA en de EU-douanedatahub zal de douane beter in staat zijn toezicht te houden op en 

controle uit te oefenen op de stromen, waardoor een betere EU-aanpak van risicobeheer mogelijk wordt. Het zal 

ook voortbouwen op de succesvolle ervaring met de btw-wetgeving, met de invoering van het begrip 

“gelijkgestelde importeur”, in dit geval voor een platform voor elektronische handel, die verantwoordelijk zou zijn 

voor de correcte betaling van rechten en belastingen, maar ook voor de conformiteit van producten met de relevante 

EU-regels. De douanehervorming zal ook de vrijstelling van rechten onder de drempel van 150 EUR afschaffen 

en een vereenvoudigde tariefbehandeling invoeren waarbij de rechten worden gegroepeerd in subklassen 

(“buckets”) als een vrijwillige vereenvoudiging, waardoor de huidige praktijk waarbij pakketten onder de 

vrijstellingsdrempel blijven, wordt vermeden. 

Het is belangrijk dat de medewetgevers het douanepakket zo snel mogelijk goedkeuren, aangezien deze 

hervorming de EU een echt strategisch vermogen biedt om te reageren op de dreigingen die uitgaan van illegale 

en niet-conforme e-handel, zodat wij onze burgers beter kunnen beschermen tegen schade en onze banen, innovatie 

en industrieën tegen oneerlijke concurrentie. Tegelijkertijd zal ik samen met de commissarissen die 

verantwoordelijk zijn voor de respectieve dossiers zorgen voor een aanpak die alle invalshoeken bestrijkt. Als het 

bedrijfsmodel wordt geacht voordeel te halen uit de structurele moeilijkheid om voldoende nalevingscontroles uit 

te voeren op de enorme hoeveelheden individueel verpakte en uit het buitenland verzonden artikelen, moeten we 

ook openstaan voor andere maatregelen. 

Wat de IT-uitvoering van het douanewetboek van de Unie betreft, ligt de ontwikkeling van de Commissie 

weliswaar op schema, maar hebben vertragingen als gevolg van diverse factoren in de lidstaten gevolgen voor de 

algehele uitvoering. Vertragingen in één lidstaat hebben een domino-effect op andere lidstaten, waardoor het 

gebruik van bepaalde handelsfaciliteringen wordt vertraagd, zoals vermeld in het jaarlijkse voortgangsverslag over 

het douanewetboek van de Unie voor 2023. De Commissie voert verschillende mitigatiemaatregelen uit, die ik wil 

voortzetten en intensiveren. Ik verwijs met name naar verscherpt toezicht op en monitoring van de uitvoering van 

het douanewetboek van de Unie door middel van bezoeken ter plaatse, versterkte en gerichte bijstand aan lidstaten 

die problemen ondervinden met de trans-Europese systemen, specifieke vlaggenschipfinanciering in het kader van 

het instrument voor technische ondersteuning voor 2024, en algemene, gerichte en op maat gesneden steun binnen 

de grenzen van het mandaat en de begroting van de Commissie. 
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Vraag van de Commissie juridische zaken 

12. Toetreding van derde landen tot verdragen en eerbiediging van artikel 218, lid 6, VWEU 

Verscheidene internationale verdragen waarbij de Europese Unie partij is, met name in het kader van de Haagse 

Conferentie, voorzien in de toetreding van derde landen door middel van clausules waarmee een stilzwijgende 

procedure of “geen-bezwaar”-procedure op internationaal niveau wordt ingesteld. In zijn Advies 1/13 van 

14 oktober 2014 heeft het Hof van Justitie van de Europese Unie geoordeeld dat de akte van toetreding en de 

verklaring van aanvaarding van die toetreding internationale overeenkomsten in de zin van artikel 218 VWEU 

vormen. In zijn resolutie van 15 juni 2023 over steun voor de toetreding van Oekraïne tot het Verdrag betreffende 

de erkenning en de tenuitvoerlegging van buitenlandse vonnissen in burgerlijke of handelszaken van 2 juli 2019 

(2023/2689 (RSP)) was het Parlement van mening dat de procedure van artikel 218, lid 6, VWEU moet worden 

gevolgd in aangelegenheden betreffende de vaststelling van het EU-standpunt inzake de toetreding van derde 

landen tot de verdragen van de Haagse Conferentie. In die zin moet de Commissie voor elke toetreding van een 

derde land tot een verdrag van de Haagse Conferentie dat onder een “geen-bezwaar”-mechanisme valt een 

voorstel voor een besluit indienen bij de Raad, die een dergelijk besluit neemt met instemming van het Parlement. 

Indien de Raad, na instemming van het Parlement, bezwaar maakt tegen het aangaan van betrekkingen op grond 

van het verdrag met een nieuwe verdragsluitende staat, moet de Commissie de depositaris daarvan in kennis 

stellen. Alleen een dergelijke procedure zou het mogelijk maken de bevoegdheidsverdeling uit hoofde van de 

Verdragen te eerbiedigen, in overeenstemming met de vaste rechtspraak van het Hof van Justitie inzake 

internationale overeenkomsten. De Commissie was echter, met name in het debat over deze kwestie in de plenaire 

vergadering van 14 december 2023, van mening dat haar verplichtingen in dit verband louter informatief van aard 

zijn: de Commissie verbindt zich ertoe het Parlement en de Raad op de hoogte te brengen en rekening te houden 

met hun standpunten. Wanneer de Commissie besluit of zij een beschikking van geen bezwaar voorstelt, stelt zij 

het Parlement dan ook in kennis van elke voorgenomen toetreding van een derde land tot het desbetreffende 

verdrag van de Haagse Conferentie, rekening houdend met de geuite standpunten. Indien uit de besprekingen in 

de Raad en het Parlement blijkt dat er geen reden is om bezwaar te maken tegen de toetreding van het derde land 

neemt de Commissie formeel geen standpunt in, zoals de huidige praktijk voorschrijft. Aangezien deze procedure 

pas in gang wordt gezet wanneer de Commissie besluit een voorstel in te dienen en bezwaar te maken, is de 

bevoegdheidsverdeling in het besluitvormingsproces als bedoeld in artikel 218 VWEU inderdaad verstoord. 

Hoe wilt u ervoor zorgen – als uw benoeming tot commissaris wordt bevestigd – dat de Commissie, in geval van 

toetreding van derde landen tot internationale overeenkomsten waarin “geen-bezwaar”-clausules zijn 

opgenomen, de procedure van artikel 218, lid 6, VWEU in acht neemt en er aldus voor zorgt dat de correcte 

besluitvormingsprocedure en de bevoegdheidsverdeling uit hoofde van de Verdragen in acht worden genomen? 

Ik verbind mij er ten volle toe de in de Verdragen vastgelegde procedures en de institutionele prerogatieven van 

het Europees Parlement en de Raad volledig te eerbiedigen. Ik herinner eraan dat de Commissie zowel het 

Europees Parlement als de Raad reeds consequent in kennis stelt van elke voorgenomen toetreding van een derde 

land tot de verdragen met een geen-bezwaarprocedure, teneinde te bespreken of een bezwaar in overweging moet 

worden genomen. De Commissie houdt ten volle rekening met de standpunten die in het Europees Parlement en 

de Raad naar voren zijn gebracht. Ik ben bereid verder te onderzoeken hoe de interinstitutionele samenwerking op 

dit gebied kan worden geoptimaliseerd. 

 

Vraag van de Commissie verzoekschriften 

13. De transparantie van de inbreukprocedures en de kennisgeving aan indieners over de stand van zaken van 

inbreukprocedures moeten worden verbeterd ten behoeve van de verzoekschriftenprocedure. Bovendien blijven 

inbreukprocedures jarenlang openstaan zonder dat er vooruitgang wordt geboekt. De PETI-commissie zou meer 

proactiviteit en automatisme op prijs stellen door beknopte informatie te ontvangen over de stand van zaken van 

inbreukprocedures in verband met verzoekschriften in het kader van de gestructureerde dialoog tussen PETI en 

de commissaris die verantwoordelijk is voor verzoekschriften. Welke specifieke maatregelen zou u met het oog 

hierop nemen om te zorgen voor een betere behandeling, betere coördinatie en regelmatige en tijdige informatie 

over de stand van zaken van inbreukprocedures en EU-proefprojecten in verband met verzoekschriften; om de 

oplossing van al geruime tijd lopende inbreukprocedures te versnellen zodat burgers niet onnodig lang op een 

antwoord hoeven te wachten; om een nieuwe interinstitutionele IT-tool tussen de Commissie en het Parlement in 

te voeren zodat alle relevante informatie in verband met verzoekschriften beter toegankelijk is voor het Parlement 

en om deze vereisten ten opzichte van de Commissie op te nemen in de herziening van het Kaderakkoord? 
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De Commissie hecht veel belang aan de transparantie van haar activiteiten om het EU-recht te handhaven, omdat 

dit het bredere publiek in staat stelt zich in te zetten voor de gedeelde verantwoordelijkheid voor de handhaving 

en het kan bijdragen tot een snellere naleving door de lidstaten. 

De Commissie heeft reeds verschillende stappen ondernomen om de relevante informatie openbaar te maken. Een 

openbaar register van inbreukzaken biedt actuele informatie over de meest recente stap die in elke zaak is genomen. 

Er worden persberichten gepubliceerd over de belangrijkste inbreukbesluiten die in regelmatige inbreukcycli 

worden genomen. Daarnaast publiceert de Commissie jaarlijks een verslag over de controle op de toepassing van 

het EU-recht, waarin zij de belangrijkste trends uiteenzet, de samenwerking met de lidstaten beschrijft en aangeeft 

op welke gebieden extra inspanningen nodig zijn. Het Parlement kan ook informatie vragen over specifieke 

lopende inbreukprocedures, in overeenstemming met het Kaderakkoord van 2010. 

Het is ook belangrijk om het systeem gebruiksvriendelijker te maken voor de burgers. Het openbare register kan 

nu worden gebruikt om verzoekschriften te zoeken, met een link naar het verzoekschriftenportaal van het Europees 

Parlement. Deze ontwikkelingen maken het voor het publiek gemakkelijker om bestaande inbreukzaken over 

specifieke onderwerpen op te sporen, de vooruitgang te volgen en na te gaan of er een verzoekschrift is dat verband 

houdt met lopende onderzoeken. 

Als ik word aangesteld als commissaris, zal ik voortbouwen op deze op verhoogde transparantie gerichte 

maatregelen en zal ik voorstellen het openbaar register van inbreukbesluiten van de Commissie en het 

verzoekschriftenportaal van het Europees Parlement verder aan elkaar te koppelen. Een eenvoudige klik op het 

verzoekschriftenportaal zou voor een indiener voldoende moeten zijn om de desbetreffende inbreukprocedure in 

het openbaar register van de Commissie te vinden, en vice versa. In de antwoorden van de Commissie aan het 

Europees Parlement over verzoekschriften in verband met inbreukprocedures en EU-Pilot-dialogen moet 

consequent worden verwezen naar de desbetreffende zaak en de stand van zaken. 

Ik zal ook de transparantie van onze handhavingsmaatregelen vergroten, met nieuwe webpagina’s met 

gebruiksvriendelijke informatie over inbreukprocedures (met inbegrip van trends en de tijd om gevolg te geven 

aan een uitspraak van het Hof, of de gemiddelde behandelingstijd van zaken), omzettingsachterstand, 

conformiteitsachterstand en EU-Pilot-dialogen. Ik heb met name geluisterd naar de oproep tot meer transparantie 

aangaande onze EU-Pilot-dialogen en zal voorstellen om meer informatie te publiceren op onze webpagina’s, zoals 

het aantal EU-Pilot-dialogen dat aan het eind van elk jaar is gestart, is afgesloten en nog open is, alsook een beter 

overzicht van de betrokken lidstaten, beleidsterreinen of onderwerpen. Wat de vraag naar de invoering van een 

nieuw interinstitutioneel IT-instrument betreft, ben ik bereid de haalbaarheid ervan voor de Commissie en het 

Parlement te onderzoeken, binnen de grenzen van de beschikbare begrotingsmiddelen. 

Wat de opname van deze elementen in het Kaderakkoord betreft, zal de Commissie de verzoeken van het Parlement 

zorgvuldig bestuderen. 


